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01 Vraag van Kim Buyst aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen 

en Democratische Vernieuwing) over "De bekendheid van de EDC bij de hulpverleningsdiensten" 
(55037297C) 

01 Question de Kim Buyst à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "La notoriété de l'EDC au sein des services de secours" (55037297C) 
 

01.01  Kim Buyst (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, werken aan 

een inclusieve samenleving vergt een inspanning op alle domeinen. In 
het regeerakkoord, en recenter in het federaal plan Handicap, enga-
geert de regering zich om de European Disability Card, ook wel bekend 
als EDC, beter bekend te maken bij hulpverleningsdiensten. Collega 
Lanjri heeft u terecht hierover al meermaals ondervraagd, maar ik blijf 
toch wat op mijn honger zitten. 
 
U zegt dat er artikels werden gepubliceerd op een intranet, dat er in-
terne communicatie was bij de geïntegreerde politie, wat natuurlijk 
goed is, maar ik krijg wel berichten van mensen die in het bezit zijn van 
een EDC, waarbij op het terrein mensen met een niet-zichtbare handi-
cap nog te vaak worden geconfronteerd met politiemensen die de kaart 
niet kennen, laat staan weten hoe ze het best kunnen reageren in een 
bepaalde situatie. Laat het duidelijk zijn: de kaart geeft personen met 
een handicap de kans om zich kenbaar te maken. Het gaat niet om 
bijkomende rechten of voordelen, wel over hulp en begrip indien nodig. 
 
Welke inspanningen zult u doen om ervoor te zorgen dat alle mede-
werkers van de verschillende hulpverleningsdiensten zich bewust zijn 
van het bestaan van de kaart op de eerste plaats, en vervolgens dat 
politieagenten, ambulanciers en brandweerlui ook weten hoe ze ge-
past zorg kunnen bieden aan die personen? 
 
In welke mate krijgt gepaste ondersteuning bieden aan personen met 
een handicap een vervolg in opleidingen of bijscholingen? Dienen er 
volgens u inspanningen te gebeuren op dat vlak? Is daarvoor een bij-
komend wetgevend kader nodig? 
 

01.01  Kim Buyst (Ecolo-Groen): 

Le gouvernement s'est engagé à 
accroître la notoriété de l'European 
Disability Card (EDC) auprès des 
services d'aide. Cette carte permet 
aux personnes porteuses d'un han-
dicap invisible de se faire recon-
naître et, au besoin, de compter sur 
l'assistance et la compréhension 
des intéressés. Elle ne donne ce-
pendant accès à aucun droit ou 
avantage supplémentaire. En pra-
tique, les policiers semblent sou-
vent ignorer l'existence de l'EDC. 
 
Quelles initiatives la ministre pren-
dra-t-elle pour mieux faire con-
naître cette carte auprès des ser-
vices de secours et de police et 
pour veiller à ce que ces services 
puissent fournir les soins néces-
saires? Comment va-t-elle ac-
croître la notoriété de cette carte au 
sein d'Europol?  
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De European Disability Card is steeds meer een Europese kaart. 
Welke rol kunt u spelen om ook binnen Europol de EDC verder ingang 
te doen vinden? 
 

01.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Buyst, we bespraken de 

European Disability Card inderdaad al eerder in deze commissie. Het 
is, en daarvan ben ik ook overtuigd, een zeer belangrijke en nuttige 
tool, zowel voor de houders van de kaart als voor de hulpdiensten. Met 
de kaart wordt immers duidelijk dat iemand een handicap of beperking 
heeft, zelfs al is die niet onmiddellijk zichtbaar. Hierdoor kunnen de 
hulpdiensten op gepaste wijze en met begrip en respect voor de be-
perking een situatie beoordelen en vervolgens gepast tussenbeide ko-
men. 
 
In eerdere antwoorden verwees ik al naar de verschillende initiatieven 
die genomen werden om de hulpverleningsdiensten te informeren. De 
hulpverleningszones en de Civiele Bescherming zijn op de hoogte ge-
bracht van het bestaan en de impact van de kaart. De brandweernet-
werken, Netwerk Brandweer in Vlaanderen en ReZonWal in Wallonië, 
werden eveneens ingelicht over het belang en het nut van de EDC. 
Ook heb ik hun gevraagd om in hun opdrachten rekening te houden 
met alle elementen die zich zouden kunnen voordoen bij de houders 
van een EDC-kaart. We bekijken aanvullend om op de website van de 
Civiele Veiligheid informatie op te nemen voor de hulpverleningszones 
en de Civiele Bescherming om zo de hulpverleners nog meer bewust 
te maken van het bestaan van de kaart. 
 
Ik meldde eerder ook al dat de federale politie een interne communica-
tie publiceerde over de betekenis en de reikwijdte van de kaart. Ook 
op het intranet van de federale politie wordt aandacht geschonken aan 
de EDC. De jaarlijkse internationale dag voor personen met een han-
dicap wordt aangegrepen om verder te sensibiliseren via de interne en 
externe communicatiekanalen. 
 
Inzake opleidingen is het zo dat de basisopleiding van onze politie-
agenten hen leert dat ze tijdens hun interventie rekening moeten hou-
den met de eigenheid van hun gesprekspartner of de betrokkene. In 
deze context is de EDC-kaart ongetwijfeld een middel voor mensen 
met een handicap om hun handicap kenbaar te maken, ook al is deze 
onzichtbaar. Het bestaan van deze kaart zal ook worden opgenomen 
in een politioneel interventiehandboek bij psychomedische noodsitua-
ties, dat rekening zal houden met bijvoorbeeld autisme, psychoses en 
verstandelijke beperkingen. Dat handboek wordt verwacht in januari 
2024. Voor eventuele bijkomende wetgevende initiatieven verwijs ik u 
door naar de bevoegde minister van Maatschappelijke Integratie. 
 
Uiteraard zijn wij altijd beschikbaar om de nodige input aan te leveren 
en zullen wij onze inspanningen aanhouden om de kaart zo breed mo-
gelijk kenbaar te maken bij alle verschillende hulpdiensten. 
 

01.02  Annelies Verlinden, 

ministre: L'EDC est en tout état de 
cause un outil important et utile. 
Dans de précédentes réponses, j'ai 
déjà fait allusion aux initiatives 
prises pour informer les services 
de secours de l'existence de cette 
carte. Il a été demandé qu'ils 
tiennent compte de la situation 
spécifique des titulaires d'une carte 
EDC. Nous examinons à présent la 
possibilité d'inclure davantage 
d'informations sur le site web de la 
Protection civile. 
 
À la police fédérale, l'information a 
été diffusée par le biais d'une com-
munication interne et sur l'intranet. 
Une campagne de sensibilisation 
est organisée à l'occasion de la 
journée internationale des per-
sonnes handicapées. 
 
Dans leur formation de base, les 
agents de police apprennent qu'en 
intervention, ils doivent tenir 
compte de la spécificité de l'inté-
ressé. La carte sera également 
mentionnée dans un manuel relatif 
aux interventions policières dans le 
cadre de situations d'urgence psy-
chomédicales qui devrait être dis-
ponible au mois de janvier 2024. 
 
Pour d'autres initiatives législa-
tives, je renvoie à la ministre de 
l'Intégration sociale.  
 

01.03  Kim Buyst (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, op dit moment 

hebben slechts 150.000 Belgen stappen ondernomen om zo’n kaart te 
verkrijgen, terwijl een miljoen mensen er recht op hebben. Daarom is 
het goed dat de verschillende overheden van ons land op 30 mei be-
slist hebben om die kaart automatisch toe te kennen vanaf 1 janu-
ari 2024. 
 
Het gevolg is natuurlijk dat de kaart meer zal worden gebruikt. Daarom 
is het goed dat u de hulpverleningsdiensten informeert en dat er ook in 
de opleiding aandacht voor is. Ik hoor dat een en ander opgenomen 

01.03  Kim Buyst (Ecolo-Groen): 

Encore trop peu d'ayants droit sont 
actuellement en possession d'une 
telle carte. C'est donc une bonne 
chose que les différents pouvoirs 
publics de notre pays aient décidé 
de les octroyer automatiquement à 
partir du 1er janvier 2024. De ce 
fait, elle sera également utilisée da-
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wordt in een handboek dat in januari 2024 verschijnt. Ook in de oplei-
dingen moet er meer aandacht gaan naar de omgang met mensen met 
een handicap. 
 
In mijn eigen dorp hebben we met Groen geprobeerd om meer bekend-
heid te geven aan de EDC-kaart, door een vermelding op de website, 
door ze te koppelen aan een aantal initiatieven enzovoort. Spijtig ge-
noeg was de cd&v-meerderheid daar geen voorstander van. Ik ben in 
elk geval blij dat u wel het belang ervan inziet, initiatieven neemt, ook 
binnen de opleidingen, en aandacht hebt voor wat de kaart daar kan 
betekenen. 
 

vantage. L'attention portée à ce su-
jet dans les formations est donc 
bienvenue.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Vraag van Koen Metsu aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen 

en Democratische Vernieuwing) over "De mogelijke veiligheidsrisico's van Chinese technologieën" 
(55037410C) 

02 Question de Koen Metsu à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "Les risques de sécurité potentiels liés aux technologies chinoises" (55037410C) 
 

02.01  Koen Metsu (N-VA): Mijnheer de voorzitter, de Edegemse N-

VA heeft in ons dorp alleszins die kaart zeer recentelijk wel goedge-
keurd.  
 
Voortbouwend op mijn vragen van de vorige sessie verwijs ik voor deze 
vraag naar mijn schriftelijk ingediende versie. 
 
Geachte mevrouw de minister, enige tijd geleden heb ik u en de pre-
mier reeds ondervraagd over (de aankoop en het gebruik van) techno-
logieën van Chinese makelij die een potentieel veiligheidsrisico inhou-
den. Dit was toen slechts een praktisch voorbeeld van een breder fe-
nomeen en risico, nl. de manier hoe dat economische transacties en 
handel een impact (kunnen) hebben op onze veiligheid en het alge-
meen belang. 
 
Hierover heb ik de volgende vragen: 
 
Op welke manier houden uw diensten waaronder de FOD Binnen-
landse Zaken en de federale politie rekening met de mogelijke veilig-
heidsrisico's bij het aankopen van nieuwe technologieën? 
 
Zijn onze aanbestedingsprocedures daarop voorzien? 
 
Hoe beoordelen uw diensten de potentiële veiligheidsrisico's die ver-
bonden zijn met het aankopen van welbepaalde technologieën? 
 
Heeft u een zicht op de verschillende samenwerkingen die er tussen 
uw diensten en buitenlandse diensten zijn en op welke manier deze 
een potentieel veiligheidsrisico kunnen inhouden of onze belangen of 
die van bondgenoten kunnen schaden door bijvoorbeeld kennisover-
dracht, toegang tot technologieën, ...? 
 

02.01  Koen Metsu (N-VA): J'ai 

déjà posé précédemment des 
questions sur les technologies de 
fabrication chinoise pouvant repré-
senter un risque en matière de sé-
curité. 
 
Comment le SPF Intérieur et la po-
lice fédérale tiennent-ils compte de 
ces risques lors de l'achat de nou-
velles technologies? Cet aspect 
est-il déjà inclus dans notre procé-
dure d'adjudication? Comment les 
risques en matière de sécurité 
sont-ils évalués? La ministre a-t-
elle une idée des collaborations 
avec des services étrangers dans 
le cadre desquelles certaines tech-
nologies sont utilisées et pourraient 
entraîner des situations peu sûres?  
 

02.02 Minister Annelies Verlinden: Bij de ingebruikname of de aan-

koop van nieuwe technologieën bij de FOD Binnenlandse Zaken en bij 
de politie, wordt telkens het advies gevraagd van de DPO betreffende 
de risico’s ten aanzien van de bescherming van de persoonsgegevens. 
De DPO beoordeelt ook of er een formele gegevensbeschermingsef-
fectbeoordeling moet worden uitgevoerd voorafgaand aan de aankoop 
of de ingebruikname. Bij de FOD Binnenlandse Zaken wordt het project 

02.02 Annelies Verlinden, 

ministre: L'avis du délégué à la 
protection des données (DPO) est 
toujours sollicité lorsque le SPF 
Intérieur acquiert ou met en service 
de nouvelles technologies. Le DPO 
évalue également la nécessité de 
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dat gepland is geanalyseerd door de dienst cybersecurity aan de hand 
van een checklist.  
 
Aankopen via overheidsopdrachten gebeuren ofwel via bestaande 
raamcontracten ofwel via een gewone overheidsopdracht. In het laat-
ste geval opteert men maximaal voor leveranciers met vestiging in de 
EU. Ook bij de politie worden, naast de gewone technische specifica-
ties, uiteraard ook veiligheidsvereisten gespecificeerd en worden tech-
nische screenings gedaan, onder meer op lekken ten aanzien van de 
veiligheid.  
 
Wat de eindapparatuur bij de politie betreft, die wordt hoofdzakelijk af-
genomen via andere overheidscontracten. Bij de politie staat een af-
zonderlijk team in voor verificatie en configuratie van de eindappara-
tuur, de veiligheid en de goede werking van de toestellen of de aan-
sluitingen op een netwerk.  
 
Mogelijke veiligheidsrisico’s bij het gebruik van persoonlijke toestellen 
worden beheerd door de toegangen tot informatie vanop dergelijke 
hardware te beperken of enkel mogelijk te maken via een veiligheids-
procedure. Daarnaast wordt zowel bij de FOD Binnenlandse Zaken als 
bij de politie de toegang tot politionele informatie gemonitord. Bij een 
concrete dreiging worden dan onmiddellijk maatregelen genomen.  
 
Bij het Coördinatiecomité voor Inlichtingen en Veiligheid lopen momen-
teel een aantal dossiers om de veiligheidsscreening in het kader van 
overheidsopdrachten te verhogen. Die zullen in de komende weken 
worden besproken op het niveau van de regering, waarna de beslis-
singen geïmplementeerd zullen worden via een omzendbrief.  
 
Dreigingen die uitgaan van eventuele derde landen worden op de voet 
gevolgd. Er wordt zoveel mogelijk nagegaan of de technologie niet 
wordt geleverd of beheerd door niet-veilige of onveilige staten of regi-
mes. Voor softwaretoepassingen wordt de oorsprong van de toepas-
sing gescreend. Softwaretoepassingen die een mogelijke dreiging vor-
men, worden uiteraard niet toegelaten of worden zo snel mogelijk ver-
vangen.  
 
Systemen en oplossingen van de verschillende overheidsdiensten in 
ons land worden steeds meer aan elkaar verbonden. Dankzij die evo-
lutie worden ook beveiligingsaspecten in de architectuurdiscussies 
meegenomen voor de aansluiting van onder meer de politie ten aan-
zien van andere departementen. Daardoor kan men bij een dreiging 
een departement IT-matig zodanig afsluiten van andere departemen-
ten dat er muren worden gecreëerd en de dreiging niet kan doorlopen. 
 
Bij recente hackings activeerde de federale politie onmiddellijk haar 
Quick Response Team, bestaande uit de Privacy- en ICT-veiligheids-
dienst, die in het bijzonder contacten onderhoudt met het CCB, de Fe-
deral Computer Crime Unit en de centrale IT-directie, waarbij de nodige 
maatregelen steeds realtime worden getroffen. Uit elk incident worden 
uiteraard ook lessen getrokken om de veiligheid van de IT-architectuur 
te verhogen. 
 
U weet ook dat een en ander ook deel uitmaakt van de audit die we 
hebben uitgevoerd. Dat zal deel moeten uitmaken van het actieplan 
dat op basis van die audit wordt opgemaakt. 
 

réaliser préalablement, et de façon 
formelle, une analyse d'impact 
relative à la protection des don-
nées. Au SPF Intérieur, chaque 
projet est analysé par le service de 
cybersécurité à l'aide d'une liste de 
contrôle. 
 
Les achats passant par des mar-
chés publics sont réalisés soit par 
des contrats-cadres existants, soit 
par le biais d'un marché public 
classique. Dans ce dernier cas, 
nous optons au maximum pour des 
fournisseurs établis dans l'UE. Des 
exigences de sécurité sont égale-
ment imposées par la police et 
celle-ci effectue aussi des tests 
techniques. 
 
La police acquiert essentiellement 
ses équipements terminaux par le 
biais d'autres contrats publics. Une 
équipe spécifique est chargée de la 
vérification et de la configuration de 
ces appareils. 
 
Les risques liés aux appareils per-
sonnels sont gérés par la restric-
tion de l'accès à l'information ou 
par une procédure de sécurité con-
ditionnant cet accès. Tant le SPF 
Intérieur que la police surveillent 
l'accès aux informations policières. 
Des actions sont immédiatement 
entreprises en cas de menace con-
crète. 
 
Le Comité de coordination du ren-
seignement et de la sécurité 
(CCRS) s'emploie à améliorer les 
tests de sécurité dans le cadre des 
marchés publics. Lorsque le gou-
vernement aura pris une décision à 
ce sujet, cette dernière sera con-
crétisée par le biais d'une circu-
laire. 
 
Les menaces émanant de pays 
tiers sont suivies de près. On véri-
fie le mieux possible si la technolo-
gie en question n'est pas gérée par 
un État ou par un régime dange-
reux. S'agissant des applications 
logicielles, leur origine fait l'objet 
d'un screening. Si celui-ci révèle un 
risque, l'application n'est pas auto-
risée ou est remplacée. 
 
Les systèmes et les solutions des 
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différents services publics sont de 
plus en plus interconnectés. Cette 
évolution permet également d'in-
clure des aspects liés à la sécurité 
dans les discussions relatives à 
l'architecture. En cas de menace, il 
est possible de verrouiller un dé-
partement sur le plan informatique 
de façon à créer un mur infranchis-
sable pour toute menace. Lors de 
piratages récents, la police fédé-
rale a activé immédiatement sa 
Quick Response Team, qui garde 
le contact avec le Centre pour la 
Cybersécurité Belgique (CCB), la 
Federal Crime Unit et la direction 
informatique centrale. Des ensei-
gnements sont tirés de chaque in-
cident afin de renforcer la sécurité 
de l'architecture informatique. Un 
plan d'action sera élaboré sur la 
base de l'audit réalisé.  
 

02.03  Koen Metsu (N-VA): Mevrouw de minister, ik dank u voor het 

antwoord.  
 
U weet waarom ik die vragen heb gesteld. Vorige keer had ik expliciet 
gevraagd of de federale politie momenteel een order bij een van die 
dubieuze leveranciers had lopen. Daar werd toen niet op geantwoord. 
Ik had gehoopt dat u daar vandaag een antwoord op zou geven, in 
antwoord op mijn vierde vraag. Ik zal die vraag bij een volgende gele-
genheid nog explicieter stellen. 
 

02.03  Koen Metsu (N-VA): Lors 

de la réunion précédente, je n'ai 
pas reçu de réponse à la question 
de savoir si la police avait une com-
mande en cours auprès d'un four-
nisseur douteux. J'aurais espéré 
obtenir une réponse à cette ques-
tion aujourd'hui, mais peut-être de-
vrai-je poser la question de ma-
nière encore plus explicite.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De structurele problemen bij de Directie bescherming (DAP) 
van de federale politie" (55037415C) 

03 Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "Les problèmes structurels à la Direction de la protection (DAP) de la police fédérale" 
(55037415C)  
 

03.01  Yngvild Ingels (N-VA): Dat de directie bescherming (DAP) met 

problemen kampt, is niet nieuw. Eind vorig jaar, na het ontslag van de 
toenmalige directeur, hebben we hier reeds over gesproken in deze 
commissie. Er was toen sprake van een toxische werksfeer, problemen 
bij het management, personeelstekort, groot absenteïsme, het niet 
kunnen uitvoeren van de basistaken, etc. Ingrijpen van hogerhand was 
noodzakelijk en dringend. 
 
Ondertussen werd een 'crisismanager' aangeduid en werd het ma-
nagementteam gewijzigd. Helaas niet structureel en ad interim. 
 
Hierbij heb ik volgende vragen: 
 
Graag een stand van zaken over de toestand van de dienst. Hoe wor-
den de problemen aangepakt? Wat is uw voorlopige evaluatie van de 
situatie? 

03.01  Yngvild Ingels (N-VA): La 

Direction de la protection (DAP) est 
confrontée à des problèmes depuis 
un certain temps, ce qui a néces-
sité une intervention à un niveau 
supérieur. Un manager de crise a 
été désigné et l'équipe de direction 
a été modifiée. Il ne s'agit toutefois 
pas d'une solution structurelle.  
 
La ministre peut-elle nous en dire 
plus sur la situation actuelle dans le 
service? La directive ministérielle 
sera-t-elle modifiée le cas 
échéant?  
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Hoe staat het met het personeelstekort en het welzijn van het perso-
neel? 
Voorziet u een wijziging van de ministeriële richtlijn betreffende de op-
drachten (MFO-5)?  
 

03.02 Minister Annelies Verlinden: Inzake de werking van de Directie 

bescherming (DAP) werd op een bijzonder hoog overlegcomité in ok-
tober vorig jaar een actieplan goedgekeurd dat ondertussen in uitvoe-
ring is. Het actieplan bevat in hoofdzaak vier assen, met ten eerste de 
realisatie van een participatief management. Zo is een structureel over-
leg gecreëerd met het middenkader, met het basiskader en met de 
syndicale afgevaardigden. Daarnaast wordt de structuur van DAP ge-
optimaliseerd, waarbij de rol van eenieder die deel uitmaakt van het 
team wordt verduidelijkt. Ook wordt gestreefd naar de verbetering van 
de werkomstandigheden van het personeel, onder meer door de in-
richting van een rustlokaal, de verbetering van de infrastructuur en de 
gedeconcentreerde aanvang van de dienst. Tot slot beogen we een 
significante verhoging van de personeelscapaciteit van de centrale 
eenheid mogelijk te maken door een gerichte rekrutering en een aan-
gepaste opleiding. Recent zijn ook een aantal nieuwe mensen gestart 
bij deze directie.  
 
Ik heb de realisatie van dat plan op de vier assen op regelmatige tijd-
stippen opgevolgd. Het absenteïsme in die eenheid is alvast structu-
reel gedaald van 24 % naar 8 %. Zowel het personeel, dat ik uiteraard 
af en toe ontmoet, als de syndicale organisaties hebben positieve sig-
nalen gegeven over de verbetering. De evenredige verdeling en de 
planning van de opdrachten blijft nog een uitdaging. De directie werkt 
volop aan de procesoptimalisatie. Uiteraard zal telkens door de aard 
van het werk een zekere onvoorspelbaarheid en een uitdagende plan-
ning realiteit zijn. Inzake de personeelsversterking voorziet de nieuwe 
directie in een stijging van de operationele capaciteit met 30 % tegen 
midden 2024, waarbij er dus ook al rekruteringen hebben plaatsgehad. 
Die mensen moeten dan opgeleid worden. Dat vraagt immers heel 
vaak oordeelkundige beslissingen op het moment zelf.  
 
We hebben met het actieplan ook geprobeerd om de gekende proble-
men aan te pakken, zeker ook door het juiste leiderschap aan de dienst 
en de directie te kunnen geven. We zullen dat nauwgezet opvolgen. 
Het is uiteraard geen geheim dat er in voorbereiding van ons Europees 
voorzitterschap ook meerdere vip’s naar België zullen komen. Dan wil-
len we natuurlijk een goede indruk nalaten bij al die buitenlandse be-
zoekers. Dat geldt uiteraard ook voor alle internen die gebruikmaken 
van de dienst.  
 

03.02  Annelies Verlinden, 

ministre: Je me réfère au plan 
d'action approuvé en octobre 2022 
et qui est exécuté pour le moment. 
Ce plan comprend quatre axes: la 
réalisation du management partici-
patif, l'optimalisation de la structure 
de la DAP, l'amélioration des 
conditions de travail du personnel 
et une augmentation des effectifs. 
Entre-temps, l'absentéisme a dimi-
nué structurellement et des sig-
naux positifs nous parviennent tant 
du personnel que des organi-
sations syndicales. La direction 
poursuit le travail d'optimalisation 
des processus et de renforcement 
des effectifs. Nous continuerons à 
suivre la situation de près en 
prévision de la présidence euro-
péenne. Il est important de faire 
bonne impression auprès des 
nombreux visiteurs étrangers.  
 

03.03  Yngvild Ingels (N-VA): Mevrouw de minister, ik dank u voor uw 

antwoord. 
 
Ik erken zeker dat daar gedegen inspanningen werden en worden ge-
leverd. Er zijn echter een paar zaken waarover ik mij zorgen maak en 
ik ben er zeker van dat u die bezorgdheden deelt. U spreekt over juist 
leiderschap. Ik weet dat het zoeken is geweest naar mensen die als 
een soort crisismanager de organisatie in goede banen willen leiden. 
Uit mijn informatie blijken dat evenwel allemaal ad-interimmensen te 
zijn of personen aan het einde van hun carrière. Dat is dus geen lan-
getermijnoplossing, maar dat betekent natuurlijk niet dat zij op dit ogen-
blik geen goed werk kunnen leveren. Als ik kijk naar de beslissingske-
ten van de DAP, daar is een ad-interimdirecteur, net zoals bij de DAO 
en de DGA. Over heel die beslissingslijn zijn er allemaal ad-interimdi-

03.03  Yngvild Ingels (N-VA): En 

dépit des efforts qui ont été fournis, 
je continue à m'inquiéter de la si-
tuation. Je constate que des direc-
teurs faisant fonction sont actifs sur 
toute la ligne décisionnelle. Il ne 
peut tout de même s'agir d'une so-
lution à long terme!  
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recteurs. We kunnen daar straks nog op terugkomen, want ik heb daar-
over nog een vraag. 
 
Ik maak mij daar zorgen over, los van het verbeteringstraject dat loopt 
en dat zeker al resultaten heeft opgeleverd. U had het zelf over het 
dalende absenteïsme, dus dat is al goed, maar ik blijf daar bezorgd 
over. U hebt niet geantwoord op mijn vraag of de MFO-5 wordt herzien, 
terwijl dat toch een vraag is die vaak naar voren komt. De opdrachten 
die ten tijde van het opstellen van die richtlijnen zijn gegeven, komen 
eigenlijk niet meer overeen met wat men vandaag doet. Als u daarop 
nu niet kunt antwoorden, dan kan ik wel een schriftelijke vraag indie-
nen. 
 

03.04 Minister Annelies Verlinden: Ik zal terugkomen op die laatste 

vraag. 
 
Wat de interims betreft, vraagt men soms om snel te schakelen en dan 
is dat een optie. Anders wordt men geconfronteerd met lange proce-
dures en vaste statuten. Ik ben ervan overtuigd dat men op de posten 
die nu ad interim worden ingevuld, alles in het werk stelt om dat zo 
goed mogelijk te doen en zo het bewijs te leveren dat de juiste keuze 
werd gemaakt voor die ad-interimmandaten. Gelet op de posities en 
op het feit dat men snel wil of moet kunnen schakelen als er problemen 
worden vastgesteld, is dat vaak de enige optie die men heeft. 
 

03.04  Annelies Verlinden, 

ministre: Étant donné les statuts 
fixes et la nécessité de disposer 
d'une certaine flexibilité, le recours 
à des mandats faisant fonction est 
souvent la seule solution.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De praktische handhaving van het betogingsverbod" 
(55037417C) 

04 Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "L'application dans la pratique de l'interdiction de manifester" (55037417C) 
 

04.01  Yngvild Ingels (N-VA): Geachte mevrouw de minister, momen-

teel wordt binnen de commissie voor Justitie en wetsontwerp van mi-
nister Van Quickenborne besproken dat de strafrechter de mogelijk-
heid geeft een gerechtelijk verbod om deel te nemen aan protestbij-
eenkomsten op te leggen bij de veroordeling van relschoppers die zich 
ernstig misdragen hebben tijdens een betoging of demonstratie. Het 
gaat om een nieuwe autonome straf. 
 
Binnen de politie is men al enige tijd grondig bezig met 'the new way of 
protesting' waarvoor in 2021 een werkgroep werd opgericht binnen de 
GPI. Daarnaast kan door de omzendbrief van 5 september 2022 be-
treffende het individueel en preventief betogingsverbod, als aanvulling 
op de OOP41, een burgemeester vandaag al een demonstratieverbod 
opleggen voor een bepaalde duur aan een individu voor een betoging 
op zijn/haar grondgebied. 
 
Bij deze heb ik de volgende vragen: 
 
1) Hoe wordt toegezien op de handhaving van de individuele demon-
stratieverboden uitgevaardigd door de burgemeester? 
 
2) Hoe zal het gerechtelijk verbod gecontroleerd en gehandhaafd wor-
den in de praktijk? Welke extra inspanningen moet de politie hierom-
trent leveren? 
 
3) Wat is de stand van zaken van de werkgroep inzake de 'new way of 

04.01  Yngvild Ingels (N-VA): Un 

projet de loi actuellement en dis-
cussion doit permettre au juge pé-
nal d'imposer une interdiction de 
manifester dans le cadre de la con-
damnation de fauteurs de trouble. 
Aujourd'hui, les bourgmestres peu-
vent également imposer une inter-
diction préventive de manifester.  
 
Comment veillera-t-on au respect 
de ces interdictions? Comment 
l'interdiction judiciaire sera-t-elle 
contrôlée? Où en est le groupe de 
travail New way of protesting 
(NWOP)? Comment la circulaire du 
5 septembre 2022 s'articule-t-elle 
avec l'interdiction judiciaire de ma-
nifester?  
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protesting'? 
 
4) Welke evaluatie wordt er gemaakt van de omzendbrief van 5 sep-
tember 2022? Hoe verhoudt deze omzendbrief zich t.a.v. het gerech-
telijk verbod om deel te nemen aan protestbijeenkomsten? Kunnen 
beide soorten verboden tegelijkertijd opgelegd worden aan dezelfde 
persoon of gaat het ene verbod voor op het andere? Zijn er door de 
invoering van het gerechtelijk verbod aanpassingen nodig aan deze, of 
andere, omzendbrieven? 
 

04.02 Minister Annelies Verlinden: Voor wat betreft de vragen over 

de verhouding tussen het individuele en het preventieve betogingsver-
bod en het gerechtelijke betogingsverbod, onderstreep ik dat beide in-
strumenten een verschillende juridische aard en finaliteit hebben en 
uiteraard ook door verschillende entiteiten kunnen worden opgelegd. 
Het individuele en preventieve betogingsverbod kan worden opgelegd 
door de burgemeester. Dat is een maatregel van bestuurlijke politie 
met een preventieve en op ordehandhaving gerichte doelstelling. Het 
gerechtelijke betogingsverbod betreft een juridische sanctie opgelegd 
door een rechter en beoogt de dader a posteriori te bestraffen voor 
diens gedragingen, uiteraard met een effect voor de toekomst. Beide 
instrumenten staan op zichzelf en kunnen dan ook zelfstandig onder 
de specifieke voorwaarden voor de toepassing ervan worden toege-
kend. Het ene instrument gaat dus niet per se voor op het andere. De 
omzendbrief betreffende het individuele en preventieve betogingsver-
bod behoeft dan ook geen aanpassingen. Uiteraard zal bij de sanctio-
nering door een rechter rekening worden gehouden met de omstandig-
heden of eventuele antecedenten, maar het ene beïnvloedt niet auto-
matisch het andere.  
 
Aansluitend geef ik nog mee dat we, zoals aangekondigd, de omzend-
brief betreffende het preventieve en individuele betogingsverbod zullen 
evalueren binnen een termijn van 12 maanden. Aangezien de omzend-
brief op 27 oktober van vorig jaar in het Staatsblad is gepubliceerd, 
zullen we de evaluatie kunnen afronden in het najaar. Het individuele 
en preventieve betogingsverbod wordt overeenkomstig artikel 44/5, 
§ 1, 7°, van de wet op het politieambt opgenomen in de ANG waardoor 
politieambtenaren bij een controle op het terrein onmiddellijk kunnen 
vaststellen of een preventief betogingsverbod van kracht is en uiter-
aard ook kunnen toezien op de naleving ervan. 
 
Bovendien kunnen de gemeenten, zoals is aangestipt in de omzend-
brief, in hun gemeentereglement een specifieke bepaling opnemen die 
aangeeft dat overtredingen van een preventief betogingsverbod aan-
leiding zouden kunnen geven tot gemeentelijke administratieve sanc-
ties. Er is evenmin een verschil op het vlak van controle en handhaving 
ten opzichte van andere te nemen politiemaatregelen. De politiedien-
sten kennen in de meeste gevallen wel de problematische deelnemers 
en zullen een strategie kunnen hanteren die vergelijkbaar is met de 
naleving van een stadionverbod. Indien nodig, kunnen de politiedien-
sten ook overgaan tot selectieve identiteitscontroles van bepaalde risi-
cogroepen. Ik ga evenwel niet in op de discussie over het professioneel 
profileren waarmee hieraan geen afbreuk wordt gedaan.  
 
Binnen het project new way of protesting worden de CP4, zijnde de 
omzendbrief omtrent het genegotieerde beheer van de openbare 
ruimte, en de OOP41, de operationalisering van de filosofie van de 
CP4, herschreven met het oog op de integratie van nieuwe fenomenen. 
Momenteel werken 8 werkgroepen rond thema’s als het verhogen van 
de kwaliteit van opleiding en training.  

04.02  Annelies Verlinden, 

ministre: L'interdiction individuelle 
et préventive de manifester peut 
être imposée par le bourgmestre 
en tant que mesure d'ordre 
préventive. L'interdiction judiciaire 
de manifester est une sanction 
légale imposée par un juge et vise 
à sanctionner l'auteur après les 
faits. Par conséquent, la circulaire 
sur l'interdiction préventive de 
manifester ne doit pas être modi-
fiée. Cette circulaire fera l'objet 
d'une évaluation, comme prévu, 
d'ici l'automne. L'interdiction pré-
ventive de manifester sera traitée 
dans la Banque de données 
Nationale Générale (BNG), ce qui 
permettra aux policiers d'en 
contrôler le respect sur le terrain. 
Les infractions peuvent donner lieu 
à des amendes SAC. Les forces de 
police peuvent en outre procéder à 
des contrôles d'identité sélectifs 
auprès de certains groupes à haut 
risque. 
 
Le groupe de travail NWOP s'em-
ploie à réécrire la circulaire sur la 
gestion négociée de l'espace pu-
blic et celle relative à l'aspect opé-
rationnel de ce principe. Huit sous-
groupes de travail se penchent 
dans ce cadre notamment sur 
l'amélioration de la qualité de la for-
mation et des entraînements, l'éla-
boration de tactiques et techniques 
adaptées et l'identification de nou-
velles technologies telles que les 
drones. À Bruxelles, des contacts 
sont pris préventivement avec les 
sociétés de transport et les exploi-
tants de trottinettes. Des efforts 
sont également fournis pour amé-
liorer l'échange d'informations. 
Nous attendons un rapport inter-
médiaire du groupe NWOP pour 
l'automne. Cette question sera 
également abordée à l'échelon eu-
ropéen étant donné qu'il s'agit d'un 
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Het uitwerken van aangepaste tactieken en technieken en het identifi-
ceren van nieuwe technologieën en middelen blijven belangrijk voor 
complexe manifestaties. Ik denk daarbij aan drones. Wij hebben die 
discussie gehad in het kader van corona.  
 
Er zijn ook nog andere manieren voor crowd management en het delen 
van informatie, vaak ook door private spelers. In Brussel neemt men 
bij aangekondigde rellen contact op met onder meer de vervoersmaat-
schappijen en de exploitanten van steps, om ervoor te zorgen dat die 
steps niet geparkeerd kunnen worden in een bepaalde zone, zodat 
daar reeds minder schade kan worden toegebracht.  
 
Ook de verbetering van de informatie-uitwisseling, zowel nationaal als 
internationaal, is een belangrijk onderdeel. Wij voorzien een tussentijds 
syntheserapport van die new ways of protesting in het najaar van dit 
jaar. Dat is trouwens een aangelegenheid die ook op het Europese vlak 
ter sprake komt. Zelfs landen als Luxemburg hebben vandaag te ma-
ken met andersoortige manifestaties. Wij zien dat iedereen geïnteres-
seerd is in het delen van goede praktijken.  
 

phénomène international.  
 

04.03  Yngvild Ingels (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de mi-

nister, ik zal in het najaar terugkomen op dat tussentijds rapport. Het is 
actueel. 
 
Wat het wetsontwerp van minister Van Quickenborne betreft, vroeg ik 
mij steeds af hoe een politieman dat moet invoeren in de praktijk. De 
vergelijking met een stadionverbod is enerzijds logisch, maar ander-
zijds is dat ook iets helemaal anders, omdat dit gaat over een beperkte 
ruimte met een aantal gecontroleerde toegangen.  
 
Ik zal hier later nog eens op terugkomen, ook ten aanzien van minister 
Van Quickenborne.  
 

04.03  Yngvild Ingels (N-VA): Je 

me demande comment un policier 
pourra faire respecter le projet de 
loi du ministre de la Justice sur le 
terrain.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De permanente screening van politiemensen" (55037419C) 

05 Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "Le screening permanent des policiers" (55037419C) 
 

05.01  Yngvild Ingels (N-VA): Een hoofdinspecteur van de Antwerpse 

FGP die actief was binnen de afdeling drugs is onlangs gearresteerd 
en op non-actief gezet op verdenking van integriteitsschendingen. 
Meer bepaald wordt de man verdacht om informatie te hebben door-
gespeeld naar bevriende criminelen uit het drugsmilieu. Dit voorval 
toont andermaal het belang aan van een performante en permanente 
screening van politiemensen gedurende hun loopbaan. 
 
Tot op vandaag worden politiemensen enkel gescreend aan het begin 
van hun loopbaan terwijl het van groot belang is om er ook op toe te 
zien dat zij tijdens hun loopbaan ook blijven de juiste belangen dienen. 
Zeker wanneer we de strijd tegen het drugsmilieu aan het opvoeren 
zijn, moeten we uitermate waakzaam zijn voor infiltratie binnen de po-
litie. 
 
Vorig jaar had u reeds een eerste ontwerp van het concept inzake de 
screening van politiemensen gedurende de volledige loopbaan op tafel 

05.01 Yngvild Ingels (N-VA): Les 

récentes arrestation et mise en dis-
ponibilité d’un inspecteur principal 
de la PJF d'Anvers suspecté 
d'avoir transmis des informations 
au milieu de la drogue illustrent 
l'importance d'un screening perfor-
mant et permanent des agents de 
police. Le projet de la ministre sur 
le screening permanent se heurte à 
des critiques de la police et des 
syndicats.  
 
Où en est le groupe de travail 
chargé d'étudier ce dossier? 
Quand le screening permanent 
sera-t-il mis en œuvre?  
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gelegd. Hierop zou vanuit de politie, als vanuit de vakorganisaties dui-
delijke kritiek zij geuit. Momenteel zou een werkgroep binnen de politie 
nog steeds bezig zijn om dit concreet uit te werken. 
 
De uitvoering van de permanente screening zou volgens de politie 
praktisch moeilijk uit te voeren zijn. Hoe zag uw voorstel eruit om de 
permanente screening te organiseren? Welke kritiek en moeilijkheden 
werden op dit voorstel geuit en door wie? 
 
Wat is de stand van zaken rond de werkgroep die dit behandelt binnen 
de politie? Wat zijn hun voorlopige conclusies? 
 
Volgens uw beleidsnota heeft u de ambitie om de permanente scree-
ning dit jaar te implementeren. Wanneer verwacht u deze ambitie uit-
gewerkt te zien? 
 

05.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Ingels, het is de bedoe-

ling om een screening gedurende de hele loopbaan van de politiemen-
sen in te voeren, voor alle leden van de geïntegreerde politie zowel 
voor het operationeel kader als voor het administratief en logistiek ka-
der. 
 
De screening zal bestaan uit de exploitatie van verschillende politio-
nele, maar ook gerechtelijke databanken. Daar werd een werkgroep 
voor opgericht, onder meer om de feiten en de elementen te bepalen 
die in aanmerking kunnen worden genomen voor de uitvoering van die 
loopbaanscreening en die mogelijk een impact hebben voor die perso-
neelsleden. 
 
Het volledige concept van de screening wordt de komende weken on-
derworpen aan de validatie van het Coördinatiecomité van de Geïnte-
greerde Politie. Nadien wordt het aan mij voorgelegd en wordt het ui-
teraard ook besproken met de vakorganisaties. De wettelijke aanpas-
sing en de automatisering van het screeningsproces moeten nog in 
werking gezet worden. Ik kan daar nu nog geen tijdpad op kleven. Eerst 
moet het advies van het Coördinatiecomité komen. Vervolgens moet 
daaruit gedistilleerd worden welke elementen er in wetgeving omgezet 
moeten worden. 
 
Het is alleszins mijn ambitie om dat project zo ver mogelijk te brengen. 
We maken al langer een punt van integriteit. Screening is natuurlijk niet 
de zaligmakende oplossing, maar kan wel bijdragen aan het weder-
zijdse vertrouwen tussen de burgers en de politie. 
 

05.02  Annelies Verlinden, 

ministre: L’objectif est d’instaurer 
un screening pour tous les mem-
bres de la police intégrée tout au 
long de la carrière. Il consistera à 
exploiter différentes bases de 
données policières et judiciaires. 
Un groupe de travail doit déter-
miner quelles données peuvent 
entrer en ligne de compte pour ce 
screening de carrière. 
 
Après validation par le Comité de 
Coordination de la Police Intégrée, 
un concept de screening me sera 
soumis et discuté avec les organi-
sations syndicales. En ce qui con-
cerne la concrétisation légale, je ne 
puis pas encore fournir de calen-
drier. Le screening n’est pas la pa-
nacée, mais il peut contribuer à 
renforcer la confiance mutuelle 
entre les citoyens et la police.  
 

05.03  Yngvild Ingels (N-VA): Vorige week was in het nieuws dat een 

politieman werd aangehouden op verdenking van integriteitsschendin-
gen. Het is heel moeilijk om dat honderd procent te vermijden maar ik 
vind het verschrikkelijk dat zoveel mensen zich dagelijks inzetten en 
dat hun werk ondermijnd wordt door dergelijke zaken. 
 
Het is geen eenvoudig proces. Er komt veel als en maar bij te pas. Ik 
ben blij dat u daarmee aan de slag gaat. 
 

05.03  Yngvild Ingels (N-VA): Il 

est regrettable qu’une arrestation 
telle que celle de la semaine der-
nière entache l’engagement d’un si 
grand nombre de policiers.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Samengevoegde vragen van 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en Demo-
cratische Vernieuwing) over "De veelvuldige ad-interimmandatarissen bij de federale politie" 
(55037422C) 
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- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en Demo-
cratische Vernieuwing) over "De opdrachtbrief van de nieuwe commissaris-generaal a.i van de federale 
politie" (55037705C) 

06 Questions jointes de 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Les 
nombreux mandataires ad interim à la police fédérale" (55037422C) 
- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "La 
lettre de mission du nouveau commissaire général ad interim de la police fédérale" (55037705C) 
 

06.01  Yngvild Ingels (N-VA): Mijnheer de voorzitter, ik verwijs naar 

de schriftelijk ingediende vragen. 
 
Geachte mevrouw de minister, het grote aantal ad-interimmandataris-
sen bij de federale politie baart mij zorgen. In het directiecomité van de 
federale politie zijn maar liefst 3 van de 4 mandaathouders ad interim. 
Een ongeziene situatie, net in een periode dat de uitdagingen toren-
hoog zijn. En het probleem stelt zich niet enkel bij de topmandaten, 
maar ook verder in de keten. Zo is er bij de nochtans noodlijdende 
dienst bescherming in heel de beslissingsketen geen enkele verant-
woordelijke benoemd in zijn of haar functie. 
 
Hierbij heb ik volgende vragen: 
Wat is de reden van deze ad-interimcultuur? 
Wat zijn de vooruitzichten? Welke functies worden er nog dit jaar open-
gesteld? Welke volgend jaar? 
Waarom wordt er niet sneller ingegrepen om deze situatie te vermijden 
/ zo kort mogelijk te houden? 
 
Geachte mevrouw de minister, op 15 juni laatstleden werd de heer Eric 
Snoeck commissaris-generaal ad interim van de federale politie. Tra-
ditiegetrouw krijgt een nieuwe CG een opdrachtbrief mee, die werd op-
gesteld door de beide voogdijministers. In die brief worden de prioritei-
ten van de regering en eventuele bijzondere opdrachten gespecifieerd. 
 
Ik heb hierbij volgende vragen: 
Kan u bevestigen dat ook deze CG ai een opdrachtenbrief heeft gekre-
gen? 
Is het ook de bedoeling dat de CG ai zelf een 'mission statement' op-
maakt? 
Welke prioriteiten werden in de brief aangegeven, gezien ook het laat-
ste jaar van de legislatuur? 
Zijn er specifieke opdrachten en zo ja, welke en tegen welke termijn? 
 

06.01  Yngvild Ingels (N-VA): Le 

grand nombre de mandataires fai-
sant fonction à la police fédérale 
suscite de nombreuses inquié-
tudes. Le problème ne se pose pas 
qu'au sommet de la hiérarchie, 
mais également aux niveaux infé-
rieurs. La ministre peut-elle fournir 
des précisions? 
 
Le 15 juin 2023, M. Eric Snoeck est 
devenu commissaire général f.f. de 
la police fédérale. Quel est le con-
tenu de sa lettre de mission?  
 

06.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer de voorzitter, mevrouw 

Ingels, u weet dat de voormalige commissaris-generaal Marc De Mes-
maeker in december 2022 heeft aangekondigd zijn mandaat niet te wil-
len verlengen. Intussen is de nieuwe commissaris-generaal ad interim, 
Eric Snoeck, aangeduid. Hij heeft vandaag de dagelijkse leiding over 
de federale politie. Het is voor hem, naast het eerdere lidmaatschap 
van het directiecomité, in elk geval geen onbekend terrein, omdat hij 
eerder al bij afwezigheid de commissaris-generaal heeft vervangen. 
 
De heer Laurent Blondiau, die directeur was van de federale gerechte-
lijke politie in Bergen, is ad interim aangeduid om de functie van direc-
teur-generaal van de federale gerechtelijke politie uit te oefenen. Hij 
werd daartoe voorgedragen door het College van procureurs-generaal, 
maar ook door de voormalige commissaris-generaal, Marc De Mes-
maeker, alsook door de commissaris-generaal ad interim. 
 

06.02  Annelies Verlinden, 

ministre: Marc De Mesmaeker, 
l'ancien commissaire général, a 
annoncé son départ au mois de 
décembre 2022. Je voudrais le 
remercier pour son engagement 
dans des périodes troubles et je lui 
souhaite beaucoup de succès au 
commissariat national drogue. 
 
Dans l'intervalle, M. Eric Snoeck a 
été désigné à la fonction de com-
missaire général. Il assure la direc-
tion journalière de la police fédé-
rale. M. Laurent Blondiau a été dé-
signé directeur général faisant 
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De voorbereiding van de aanduiding van een nieuwe commissaris-ge-
neraal is een heel belangrijke aangelegenheid. Het is een boutade te 
stellen dat we voor uitdagende tijden voor de politie staan. Het leider-
schap is dus ontzettend belangrijk. Het is dan ook mijn wens om de 
aanduiding samen met de minister van Justitie zorgvuldig voor te be-
reiden en aan de nieuwe commissaris-generaal een duidelijke op-
dracht te geven, net omdat de leidinggevende van de organisatie zo 
belangrijk is. Daarom planten wij nu de zaadjes van het functioneren 
en de successen van de federale en de geïntegreerde politie van de 
toekomst. 
 
Er moeten zeker een aantal werven worden voortgezet of opgestart om 
de rol van de federale politie als gespecialiseerde en ondersteunende 
dienst te laten invullen. Daarbij moet er een goed evenwicht zijn tussen 
de verschillende opdrachten, het personeelskader en de middelen die 
daartoe beschikbaar zijn. 
 
Uiteraard heeft de federale politie op zich een belangrijke rol in het 
functioneren van de geïntegreerde politie, zeker op het vlak van digita-
lisering en optimalisering van het rekruteren en de selectieprocessen. 
Daarover hebben wij het al vaak gehad, maar niemand is te beroerd 
om toe te geven dat op dat vlak wel degelijk belangrijke stappen te 
zetten zijn. 
 
De aanbevelingen die zijn geformuleerd door de Staten-Generaal moe-
ten ook verder worden geïmplementeerd. U weet dat wij een aantal 
zaken al hebben opgestart, zoals het denkproces over de optimale 
schaalgrootte en de financiering van de lokale zones. Wij houden ech-
ter een lijst bij van alle werven die in dat verband zijn besproken en van 
de werkzaamheden die wij ondertussen verzetten. 
 
Het is wel mijn absolute wens om de overgangsperiode met ad-inte-
rimfuncties niet langer te doen lopen dan nodig is. Ik denk dat dat een 
goede zaak is, zoals ook blijkt uit het verleden. We hebben in ieder 
geval de opdracht gegeven om de selectieprocedure zo vlot mogelijk 
te laten verlopen en dus op korte termijn over te gaan tot de samen-
stelling van de jury en de publicatie van het mandaat, zodat het in de 
komende maanden zijn verloop kan kennen.  
 
Wij hebben inderdaad ook aan de commissaris-generaal ad interim 
een opdrachtbrief geschreven, omdat we niet stil willen zitten. Ik heb 
wel eens gezegd dat uitdagingen zich niet laten definiëren door ons 
ritme. Integendeel, ze worden alleen maar groter als wij ons ritme pro-
beren op te leggen. De commissaris-generaal ad interim is bijzonder 
enthousiast en gepassioneerd om zijn schouders te zetten onder de 
lopende projecten en er ook al werk van te maken.  
 
Het project rond digitalisering en innovatie is daarbij een van de be-
langrijke projecten, zeker met het grote budget dat we voorzien voor i-
Police, net als politieonderwijs en de ondersteuning of specialisatie van 
de federale politie ten aanzien van de lokale politie.  
 
Wij hebben al die taken in een specifieke missie belast, waarbij uiter-
aard ook wordt voorzien in operationele continuïteit. Er moet immers 
op de vloer ook dagelijks verder gewerkt worden.  
 
We hebben gevraagd aan de commissaris-generaal ad interim om be-
leidsvoorstellen te formuleren waar mogelijk en om, waar nodig, al ini-
tiatieven te nemen. Eerlijkheidshalve moet ik zeggen dat het misschien 

fonction de la police judiciaire fédé-
rale. 
 
Les fonctions dirigeantes revêtent 
une importance particulière étant 
donné les défis auxquels la police 
va devoir faire face. Je vais prépa-
rer soigneusement la désignation 
avec le ministre de la Justice. Il doit 
y avoir un bon équilibre entre les di-
verses missions, le cadre du per-
sonnel et les moyens disponibles. 
 
La police fédérale joue un rôle im-
portant dans le fonctionnement de 
la police intégrée, surtout dans les 
domaines de la numérisation et de 
l'optimisation des processus de sé-
lection. La mise en œuvre des re-
commandations des états géné-
raux doit, par ailleurs, se pour-
suivre. 
 
La période de transition, avec des 
fonctions ad interim, ne devrait pas 
durer plus longtemps que néces-
saire. À court terme, le jury sera 
constitué et son mandat sera pu-
blié. 
 
Nous avons adressé une lettre de 
mission au commissaire général ad 
interim et il est d'ores et déjà en-
thousiaste à l'idée de s'investir 
dans les projets en cours. Les 
tâches importantes liées à la nu-
mérisation et à l'innovation ont été 
confiées dans le cadre d'une mis-
sion spécifique, qui requiert bien 
entendu une continuité opération-
nelle. Le commissaire général ad 
interim formulera des propositions 
stratégiques et prendra des initia-
tives. Il ne sera plus possible de 
tout réaliser au cours de la pré-
sente législature, mais nous pou-
vons esquisser l'avenir: une orga-
nisation mieux coordonnée, mais 
aussi plus agile, plus efficace, plus 
attrayante et plus spécialisée.  
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niet haalbaar is om dit alles nog gedurende deze legislatuur met vol-
heid van bevoegdheid af te ronden, maar hoe meer inzichten we kun-
nen meenemen, hoe beter we de toekomst kunnen uittekenen. Voor 
mij betekent dat een meer gecoördineerde, maar ook een meer wend-
bare, efficiënte, aantrekkelijke en gespecialiseerde organisatie. De 
aantrekkelijkheid is bijzonder belangrijk wanneer we voldoende men-
sen willen vinden.  
 
De commissaris-generaal ad interim zal de beleidsvoorstellen in de 
eerste plaats al identificeren en operationaliseren waar mogelijk, en de 
voorstellen voor de langere termijn formuleren, ermee rekening hou-
dend dat het om een ad-interimfunctie gaat. Uiteindelijk zal de jury 
moeten beslissen wie de beste kandidaat is voor de toekomst.  
 
Als u mij nog even toestaat, wil ik ook in dit kader Marc De Mesmaeker 
bedanken voor zijn inzet. Hij heeft zijn functie met zeer veel loyauteit, 
standvastigheid en integriteit ingevuld, in woelige periodes. Wij kennen 
allemaal de discussies over de budgetten, maar het was ook voor hem 
uitdagend. Het is goed dat hij zijn expertise en beschikbaarheid voor 
de veiligheid nu verder kan inzetten vanuit het nationaal drugscommis-
sariaat.  
 

06.03  Yngvild Ingels (N-VA): Mevrouw de minister, het is de normaal-

ste zaak van de wereld dat er nu en dan een ad-interimmandataris is. 
Ik heb daar op zich absoluut niets tegen. Daarnaast wil ik toevoegen 
dat mijn kritiek op de grote hoeveelheid ad-interimmandatarissen niets 
te maken heeft met de persoonlijke capaciteiten van die mensen.  
 
Ik maak mij hier echter zorgen over. Ik heb de vraag ingediend nog 
voor journalist Martin Buxant op Twitter een groot overzicht gaf van alle 
veiligheidsdiensten waar een ad-interimmandataris vandaag bevoegd 
is. U zegt zelf dat de heer De Mesmaeker dat in december had laten 
weten en dat op 15 juni zijn mandaat afliep. In theorie was er natuurlijk 
wel genoeg tijd, dus is het ook ergens een keuze om het niet te doen. 
Drie vierde van het directiecomité bestaat nu uit ad-interimmandataris-
sen. Ik weet ook dat dat te maken heeft met de taalpariteit en derge-
lijke, maar dat geeft de indruk – zeker als men het lijstje van Buxant 
bekijkt – dat er nog een grote benoemingscarrousel op gang moet ko-
men voor het einde van de legislatuur. Wij kijken daar met grote ogen 
naar. 
 
Het is van alle tijden dat dat gebeurt, dus dat kan ik u zeker niet verwij-
ten, maar de grote hoeveelheid ad-interimmandatarissen baart mij toch 
zorgen, om twee redenen. Ik heb zelf ook een jaar voor een DG ad 
interim en een voorzitter van een FOD ad interim gewerkt. Dat waren 
op zich zeer goede mensen, maar men hoorde daar altijd twee dingen. 
Ten eerste, die mensen wilden geen grote revolutie, omdat zij maar ad 
interim waren. De meesten van hen vragen dus niet veel budgetten bij 
en zetten ook geen grote veranderingsprocessen in gang. Ten tweede, 
zeker de mensen die nog ambitie hebben voor later proberen ook om 
niet uit de gratie te vallen, zodat zij nog gegeerd blijven om eventueel 
het mandaat ten volle uit te oefenen. Dat zijn dus twee factoren die 
misschien een paar maanden invloed kunnen hebben, maar die toch 
niet kunnen blijven bestaan op de lange termijn, zeker niet met de hoe-
veelheid ad-interimmandatarissen die er nu is. Los van de individuele 
capaciteiten van wie dan ook, wil ik dat toch even meegeven. 
 

06.03 Yngvild Ingels (N-VA): Ma 

critique par rapport aux nombreux 
mandataires ad interim n'a rien à 
voir avec leurs capacités person-
nelles mais cette question me pré-
occupe. Pour l'heure, trois des 
quatre mandats du comité de direc-
tion sont des mandats ad interim. 
Cela donne à penser qu'un grand 
carrousel de nominations se pré-
pare. Les mandataires ad interim 
sont souvent peu enclins à mener 
des réformes de grande ampleur. 
De plus, ils ne veulent pas tomber 
en disgrâce.  
 

06.04 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Ingels, soms kan ieder-

een binnen de organisatie de opdracht hebben om die ad-interimfunc-

06.04  Annelies Verlinden, 

ministre: La prise de décisions 
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tie wel naar volle waarde te schatten. Soms beweert men dat dat moei-
lijk is, omdat men geen gezag of impact heeft, terwijl het een mandaat 
is waarbij men beslissingen kan nemen.  
 
Gedurfde beslissingen nemen kan ook juist de meerwaarde van ie-
mand aantonen. Ik volg uw betoog, maar soms heb ik het gevoel dat 
er in clichés wordt nagedacht over die ad-interimfunctie. Iedereen zou 
er evenwel gewoon van kunnen uitgaan dat het om iemand gaat die, 
ook al is hij tijdelijk – omwille van de taalpariteit, wat allemaal niet evi-
dent is –, wel probeert om zo ver mogelijk te springen. Een ad-interim-
functie mag niet als excuus worden aangewend. Dat is de keerzijde 
van de medaille.  
 
Het is alleszins mijn bedoeling om zo snel mogelijk tot benoemingen 
over te gaan, maar we moeten procedures volgen en we moeten vooral 
ervoor zorgen dat we zo weinig mogelijk procedurefouten maken, want 
dan zijn we nog verder van huis.  
 

audacieuses peut également attes-
ter la valeur ajoutée de quelqu'un. 
Les réflexions sont souvent 
teintées de clichés. Une fonction 
ad interim ne peut pas servir d'ex-
cuse. Je souhaite en tout cas 
procéder le plus rapidement pos-
sible à des nominations, mais nous 
devons suivre les procédures.  
 

06.05  Yngvild Ingels (N-VA): Mevrouw de minister, dat cliché hoeft 

niet bevestigd te zijn. Ik wil niet doemdenken, maar ik vrees dat dat in 
veel hoofden wel de realiteit is. 
 

06.05  Yngvild Ingels (N-VA): Le 

cliché ne doit pas nécessairement 
être confirmé, mais je crains qu'il le 
soit.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Mme Marghem n’est pas présente pour poser sa question n° 55037474C, M. Boukili non plus 
pour sa question n° 55037490C tout comme M. Laaouej pour sa question n° 55037491C. 
 

07 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De concretisering v.d. aanbevelingen tot verbetering van 
het crisisbeheer (witboek april 23)" (55037524C) 

07 Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "La concrétisation des recommandations visant à améliorer la gestion de crise (livre blanc 
avril 23)" (55037524C) 
 

07.01  Yngvild Ingels (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de mi-

nister, ik verwijs naar de ingediende tekst van mijn mondelinge vraag. 
 
Geachte mevrouw de minister, op 20 juni kregen we in deze commissie 
meer uitleg over de resultaten van de commissie van deskundigen in-
zake crisisbeheer. Het is een lijvig witboek geworden met tal van aan-
bevelingen en voorstellen van concrete acties. 
 
Veel van de aangebrachte aanbevelingen zijn natuurlijk niet nieuw en 
uw administratie was en is al bezig met het uitwerken en concretiseren 
van enkele aanbevelingen en acties. Ik denk hierbij bijvoorbeeld aan 
de codificatie, het opzetten van opleidingen voor een breder publiek, 
etc. 
 
Hierbij heb ik volgende vragen: 
 
- kan u een opsomming geven van welke acties / aanbevelingen u deze 
legislatuur nog kan en / of wil concretiseren? 
 
- Wie moet volgens u de regie voor de uitwerking van de aanbevelingen 
in handen nemen? 
 
- Heel wat aanbevelingen zijn ook een 'call to action' aan andere de-
partementen, maar ook aan lokale besturen, middenveldorganisaties, 

07.01  Yngvild Ingels (N-VA): Les 

conclusions du comité d'experts 
sur la gestion des crises ont donné 
lieu à un volumineux livre blanc 
comportant quantité de recomman-
dations.  
 
La ministre peut-elle nous dire où 
en est l'élaboration de ces recom-
mandations? Quelle est sa position 
en ce qui concerne la création d'un 
centre national de référence?  
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etc. Op welke manier wil u deze in beweging krijgen en vooral op lagere 
termijn in beweging houden? 
 
- Hoe staat u tov de oprichting van een nationaal referentiecentrum? 
Hoe moet dat er volgens u uitzien? 
 

07.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Ingels, vooreerst dank 

ik u voor uw interesse, die overigens niet nieuw is, en het belang dat u 
hecht aan het crisisbeheer en zeker ook aan de acties en aanbevelin-
gen in het witboek. Het is een essentiële uitdaging om de veiligheid 
van onze inwoners te waarborgen en te beschermen. We moeten blij-
ven zoeken en onszelf uitdagen om voorstellen tot verbetering te vin-
den. 
 
Voor mij is dat witboek een referentiewerk dat het crisisbeheer be-
spreekt, niet alleen nu, maar ook voor de komende jaren. Om maar 
een voorbeeld te geven, bepaalde aanbevelingen ter versterking van 
crisisbeheer slaan op de lokale besturen. Ik begrijp echter, vanwege 
budgettaire redenen en een andere context, dat de lokale besturen niet 
van vandaag op morgen een ideale crisisstructuur kunnen uitwerken. 
We moeten wel stappen zetten in de goede richting, zodat we beter 
gewapend zijn mocht er zich nog iets voordoen. Een van de volgehou-
den inspanningen is bijvoorbeeld de aanwezigheid van speciale crisis-
beheerders op lokaal niveau en hun opleiding. We moeten echt inspan-
ningen leveren om dat te verduurzamen, maar dat moet worden afge-
wogen tegen de lokale mogelijkheden. Eventueel moeten de lokale be-
sturen daar ook voor samenzitten. 
 
Het is wel goed – dit proberen wij maximaal te doen – om de aanbeve-
lingen al te proberen te vertalen in nieuwe regelgeving met betrekking 
tot noodplanning en crisisbeheer. Hopelijk kunnen we daarmee ook de 
lijnen uitzetten voor het crisisbeheer voor de toekomst.  
 
Meerdere elementen moeten nog bediscussieerd worden. Wat is wen-
selijk en wat is haalbaar? Bovendien staat niet alles in de regelgeving, 
soms gaat het gewoon over praktijken en protocollen. 
 
Aan het Crisiscentrum en aan de twee programmamanagers van de 
administratie heb ik gevraagd om de technische aspecten daarvan sa-
men te bespreken alsook om de aanbevelingen uit het witboek zoveel 
mogelijk in die kwalificatieopdracht te integreren. Ondertussen gebeurt 
dat, waardoor op het vlak van herstel, evaluatie en classificatie, maar 
ook de betrokkenheid van burgers, toch wel stappen zullen kunnen 
worden gezet. Bovendien bevat het ontwerp waaraan momenteel ge-
werkt wordt bepalingen ten aanzien van de verschillende actoren van 
het crisisbeheer om hen te versterken in hun bestaande en ook bijko-
mende opdrachten. Een van de niveaus waaraan wij denken, is natuur-
lijk het provinciale niveau, dat niet overal sterk genoeg is of sterk ge-
noeg wordt geacht. 
 
U hebt kunnen vaststellen dat de commissie onder leiding van gouver-
neur Schmitz en eregouverneur De Witte uitstekend werk heeft ver-
richt. Ik ben trots op de diepgaande analyse die zij gemaakt hebben en 
de grondigheid waarmee zij dat gedaan hebben. Nu kunnen we in de 
codificatieoperatie een aantal aanbevelingen vertalen. Het is goed dat 
de timing samenloopt. Het lijkt mij ook goed dat de experten die be-
trokken waren bij de klankbordgroep in de komende jaren ook als een 
soort klankbord kunnen blijven dienen om te kijken waar we staan en 
hoe dingen evolueren. 
 

07.02 Annelies Verlinden, 

ministre: Le livre blanc est un 
ouvrage de référence pour la ges-
tion de crise, à l'heure actuelle et 
pour les années à venir. Pour des 
raisons budgétaires, les pouvoirs 
locaux ne sont pas en mesure de 
mettre en place une structure de 
crise idéale dans l'immédiat. Par 
contre, il est déjà possible de 
progresser dans la bonne direction. 
La présence de gestionnaires de 
crise spéciaux à l'échelon local fait 
partie des efforts soutenus, que 
nous devons à présent essayer de 
pérenniser. 
 
Nous nous efforçons de traduire un 
maximum de recommandations en 
une nouvelle réglementation en 
matière de planification d'urgence 
et de gestion de crise. J'ai de-
mandé au Centre de crise et aux 
deux gestionnaires de pro-
grammes de l'administration de 
discuter des aspects techniques et 
d'intégrer les recommandations du 
livre blanc dans cette tâche de qua-
lification. Le projet sur lequel nous 
travaillons actuellement contient 
des dispositions visant à renforcer 
dans leurs missions les acteurs im-
pliqués dans la gestion de crise. 
L'échelon provincial, par exemple, 
n'est pas suffisamment robuste 
partout. 
 
Je suis fière de l'analyse approfon-
die et du sérieux avec lequel la 
commission a travaillé, sous la di-
rection du gouverneur Schmitz et 
du gouverneur honoraire De Witte. 
Il me semble positif que les experts 
associés au groupe de résonance 
continuent à fonctionner comme 
caisse de résonance dans les an-
nées à venir, afin de pouvoir éva-
luer où nous en sommes. 
 
Je suis favorable à la création d'un 
centre national de référence parce 
que nous avons besoin d'une cul-
ture globale du risque et d'une 
meilleure politique d’entraînement 
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Met betrekking tot de aanbeveling omtrent de oprichting van een natio-
naal referentiecentrum ben ik het ermee eens dat het een goed initiatief 
is, omdat we echt nood hebben aan een algemene risicocultuur. We 
moeten ook het oefen- en opleidingsbeleid verbeteren en een evaluatie 
daarvan optimaliseren en harmoniseren. We moeten de specifieke 
aanbeveling wel verder uitpuren om te kijken wat de budgettaire en 
operationele impact daarvan kan zijn.  
 
Ik wil alvast in de nieuwe regelgeving in een adviescomité voorzien dat 
de minister kan adviseren ter verbetering van de noodplanning en het 
crisisbeheer, en uiteraard ook de verdere uitbreiding van de nationale 
weerbaarheid. De oprichting van zo’n adviescommissie sluit de oprich-
ting van een nationaal referentiecentrum niet uit. De belangrijkste ta-
ken, zoals het creëren van risicobewustzijn en het opleiden van crisis-
partners inzake beheer en noodplanning worden momenteel alvast op-
genomen door het Crisiscentrum.  
 
Ik hoop deze legislatuur nog een debat met u te kunnen voeren daar-
over. Het is een zeer technische aangelegenheid, maar u beheerst 
deze uitermate goed. Het gaat over adviescomités, procedures, infor-
matie en inlichtingen. Dat is ook de reden waarom we dat allemaal 
goed in elkaar moeten klikken om het te doen werken. Het zou goed 
zijn dat we stappen kunnen zetten. Ik hoop daarmee de komende we-
ken bij u te komen. 
 

et de formation, avec une évalua-
tion harmonisée. Nous devons en-
core analyser l'impact budgétaire 
et opérationnel de cette recom-
mandation. Je souhaite en tout cas 
que la nouvelle réglementation pré-
voie déjà la codification et un co-
mité consultatif chargé de conseil-
ler le ministre en vue de l'améliora-
tion de la gestion de crise. Cela 
n'exclut pas la création d'un centre 
national de référence. Actuelle-
ment, le Centre de crise assure les 
missions les plus importantes, 
telles que la création d'une cons-
cientisation aux risques et la forma-
tion de partenaires de crise. J'es-
père pouvoir présenter ces avan-
cées en commission dans les se-
maines à venir.  
 

07.03  Yngvild Ingels (N-VA): Mevrouw de minister, in het witboek 

stonden niet veel nieuwe dingen, maar ik ben er wel bijzonder positief 
over. Het is immers de eerste keer dat we een compleet verzamelwerk 
hebben van de verschillende werven en de verschillende aspecten 
daaraan verbonden. Ik ben dus heel blij dat dat eindelijk in één docu-
ment staat. De discussies die daar gevoerd zijn, zijn een heel goede 
zaak geweest. Ik ben dus heel positief over het witboek.  
 
Ik maak mij natuurlijk meer zorgen over de concretisering daarvan. Ik 
kan begrijpen dat u in het laatste jaar van de legislatuur niet meer alles 
in gang kunt steken of afwerken, maar er bestaat zoiets als een mo-
mentum. Deze regering heeft misschien voor het eerst in lange tijd be-
seft hoe belangrijk het is om een goed crisisbeheer en voldoende ac-
toren op verschillende niveaus te hebben om daar op een goede ma-
nier en met kennis van zaken mee om te gaan. Er zijn de overstromin-
gen en de coronacrisis geweest, waardoor het geloof en de sense of 
urgency aangewakkerd zijn. 
 
Waar ik het meeste schrik voor heb, is dat alle goede intenties van dat 
witboek bij een volgende regering – wie weet na hoeveel dagen in lo-
pende zaken – ergens in een mooie kast zullen belanden en dat het 
momentum voorbij zal zijn. Dat is mijn bezorgdheid. Ik zal niet zeggen 
dat het Crisiscentrum daar niet bij betrokken was, maar het was niet 
betrokken tijdens het hele proces. Het was ook geen deel van de 
groep. Dat kan een bewuste keuze zijn, met de begrijpelijke voor- en 
nadelen, maar als diezelfde negativiteit bestaat bij de volgende minis-
ter, zal er weinig gebeuren met dat witboek. Dat is mijn vrees.  
 
Mijn vraag aan u is om zoveel mogelijk in gang te steken, om tot een 
soort point of no return te komen, zodat er alleen maar kan worden 
afgewerkt. Ik weet dat er ook een budgettair luik aan verbonden is, 
maar als we het er nu niet doorkrijgen, zal het helaas niet meer voor 
meteen zijn. 
 

07.03  Yngvild Ingels (N-VA): 

Bien que le livre blanc contienne 
peu de nouveaux éléments, nous 
avons pour la première fois un ré-
pertoire exhaustif des différents 
chantiers et de tous leurs aspects. 
Je m'en réjouis, mais je m'inquiète 
de la concrétisation. La dynamique 
est lancée, même si je comprends 
que tout ne peut pas être finalisé au 
cours de la dernière année de la lé-
gislature. Je crains que le livre 
blanc ne finisse dans un placard 
après les élections et que l'élan se 
soit évaporé après une longue pé-
riode d'affaires courantes. C'est 
pourquoi je demande à la ministre 
Verlinden de mettre un maximum 
de choses en route dès mainte-
nant.  
 

L'incident est clos. 
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Het incident is gesloten. 
 

08 Question de Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "Les téléphones de policiers surveillés par un logiciel espion" (55037525C) 

08 Vraag van Julie Chanson aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De spyware op de telefoons van politieagenten" 
(55037525C) 
 

08.01  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, à la suite 

de soupçons d’espionnage, plusieurs appareils ont été confiés aux po-
liciers fédéraux de la "Computer Crime Unit" (FCCU), spécialisés dans 
les formes complexes de cybercriminalité. Les téléphones de procu-
reurs, de juges d’instruction, de policiers ou encore de membres du 
personnel de justice ont été soumis à des analyses poussées et répé-
tées. 
 
Ces analyses ont effectivement démontrées que des téléphones de 
policiers, entre autres, ont été présentent des traces de logiciel espion. 
Techniquement, celui-ci aurait permis de prendre le contrôle du télé-
phone ciblé, de récupérer des messages, des photos, des contacts ou 
de déclencher l’enregistrement (audio et vidéo) de conversations. 
 
Madame la Ministre, mes questions sont dès lors les suivantes:  
- Pouvez-vous m’indiquer quelle est la nature des données que ce lo-
giciel espion a pu récolter sur les téléphones de membres de la police? 
Des données sensibles ont-elles été piratées? 
- Des vérifications ont-elles été faites pour s’assurer que plus aucun 
téléphone de policier n’était encore surveillé aujourd’hui? 
- Pouvez-vous également me confirmer que Rédiger les segments ora-
teur attribuéses mesures de précaution ont été renforcées pour éviter 
que cet incident se produise à nouveau? 
 

08.01  Julie Chanson (Ecolo-

Groen): Naar aanleiding van ver-
moedens van spionage werden er 
verschillende toestellen toever-
trouwd aan de Computer Crime 
Unit (CCU). De telefoons van pro-
cureurs, onderzoeksrechters, poli-
tieagenten en personeelsleden van 
justitie werden geanalyseerd. Op 
de telefoons van politieagenten 
werden er sporen van spyware ge-
vonden.  
 
Welk soort gegevens werd er door 
die spyware ingezameld? Werden 
er gevoelige gegevens ontvreemd? 
Kan er op basis van verificaties 
verzekerd worden dat geen enkele 
politietelefoon nog gehackt is? 
Werden de voorzorgsmaatregelen 
aangescherpt?  
 

08.02  Annelies Verlinden, ministre: Madame Chanson, les questions 

portant principalement sur l'enquête étant actuellement gérée par le 
parquet fédéral, je me permets de vous renvoyer vers les réponses 
communiquées par le ministre de la Justice. 
 
En ce qui concerne les mesures de sécurité des appareils, je confirme 
qu'ils font l'objet d'une attention particulière et que des mesures ont été 
prises. Tenant compte de la sensibilité et de l'enquête en cours, je ne 
suis pas en mesure de vous fournir de plus amples détails. 
 

08.02 Minister Annelies Verlin-

den: Voor uw vragen over het door 
het federaal parket geleide onder-
zoek verwijs ik naar de antwoorden 
van de minister van Justitie. Er 
werden maatregelen genomen in 
verband met de veiligheid van die 
telefoons, maar ik kan daar niet na-
der op ingaan.  
 

08.03  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, je vous re-

mercie. 
 

 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

09 Questions jointes de 

- François De Smet à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Le cadre légal visant à réglementer l’usage des bodycams" (55037576C) 
- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "La 
mainmise de Securitas sur le marché des bodycams" (55037748C) 

09 Samengevoegde vragen van 

- François De Smet aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "Het wettelijke kader voor het gebruik van bodycams" (55037576C) 
- Julie Chanson aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en Demo-
cratische Vernieuwing) over "Het binnenhalen van de overheidsopdracht voor de levering van body-
cams door Securitas" (55037748C) 
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09.01  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, en mai der-

nier, on pouvait lire dans un article du journal Le Soir que la branche 
belge de la multinationale Securitas venait de remporter un marché-
cadre important, faisant d'elle le fournisseur de bodycams au profit de 
la police fédérale. C'est une nouvelle étape qui témoigne de l'intégra-
tion croissante de Securitas dans les activités de nos forces de l'ordre. 
 
En effet, au printemps dernier, la police fédérale a attribué un accord-
cadre pluriannuel de fournitures pour acquisition de bodycams et ac-
cessoires. D’après le cahier des charges relatif à ce marché public, il 
est question de se faire livrer sur quatre ans un total de 3 135 caméras 
destinées à la police fédérale, 1 800 pour la police locale et 450 appa-
reils pour la Défense, dont 200 pour les douanes. 
 
Mais ce n’est pas tout. Le marché porte également sur un grand 
nombre d’accessoires, de logiciels de gestion d’images ou encore 
d’heures de formation à dispenser. Du côté du budget, il n’est pas 
maigre puisqu’il ne devra pas excéder environ 12 millions d'euros, TVA 
comprise. Bien que la valeur finale exacte du contrat conclu ne soit pas 
connue à ce jour, la société choisie pour l’honorer est, elle, connue 
puisque c'est Securitas qui livre déjà des caméras piétons à 75 zones 
de police de notre pays qui a remporté ce marché. 
 
Cependant, il semblerait que la décision d’attribution puisse être sus-
ceptible de recours puisque, le 19 juillet 2022, c’est à Proximus qu’avait 
été attribué le marché en question. Un recours au Conseil d’État plus 
tard, Proximus confirme avoir été in fine jugée inéligible au marché 
sans avoir reçu de précisions supplémentaires. 
 
Par conséquent, madame la ministre, pouvez-vous faire un état des 
lieux de la présence des bodycams au sein de nos zones de police? 
Pouvez-vous m'indiquez à combien s’élève, au total, le marché public 
dont il est question aujourd'hui? Pouvez-vous me dire ce qu'il en est 
des formations dispensées à nos agents sur l'utilisation de ces dites 
bodycams? Enfin, pourquoi Proximus a-t-elle été jugée inéligible au 
marché? Quel fut l’objet du recours? Je vous remercie. 
 

09.01  Julie Chanson (Ecolo-

Groen): In mei meldde Le Soir dat 
de Belgische tak van Securitas een 
raamcontract in de wacht gesleept 
had voor de levering van body-
cams aan de federale politie, wat 
de toenemende integratie van Se-
curitas in de activiteiten van de or-
dediensten aantoont. Het bestek 
voorziet in de levering over vier jaar 
van 3.135 camera's voor de fede-
rale politie, 1.800 voor de lokale 
politie en 450 voor Defensie, waar-
van 200 voor de douane. De op-
dracht omvat ook accessoires, 
beeldmanagementsoftware en op-
leidingen. Het budget bedraagt 
12 miljoen euro. Securitas levert al 
bodycams aan 75 politiezones. 
 
Tegen de gunningsbeslissing zou 
er nog hoger beroep aangetekend 
kunnen worden aangezien de op-
dracht op 19 juli 2022 aan Proxi-
mus gegund werd. Na hoger be-
roep bij de Raad van State beves-
tigde Proximus dat het niet in aan-
merking kwam, zonder verdere 
toelichting te ontvangen. 
 
Hoeveel bodycams zijn er in onze 
politiezones? Hoeveel kost de 
overheidsopdracht? Hoe staat het 
met de opleiding van de agenten? 
Waarom kwam Proximus niet in 
aanmerking? Waarover ging het 
hoger beroep?  
 

09.02  Annelies Verlinden, ministre: Madame Chanson, selon l'en-

quête morphologique de 2021, 68 zones de police ont déclaré un trai-
tement en lien avec l'utilisation de bodycams dans le registre des trai-
tements de la police intégrée pour un total de 2 516 bodycams. 
 
En ce qui concerne la police fédérale, vu l'attribution très récente du 
marché public, aucune bodycam n'est en cours d'utilisation.  
 
L'avant-projet de loi modifiant la loi sur la fonction de police visant à 
introduire les dispositions relatives à l'utilisation des caméras indivi-
duelles par les services de police a été validé en première lecture par 
le Conseil des ministres du 23 décembre de l'année dernière. Il a été 
soumis pour avis à différents organes et instances, en ce compris le 
COC et le Conseil d'État. Ces avis ont, entre-temps, été reçus, analy-
sés et intégrés dans une version révisée afin de tenir compte des dif-
férents points de vue parfois opposés. Ce deuxième projet est inscrit, 
pour approbation, à l'ordre du jour du Conseil des ministres dans les 
semaines à venir. Les textes seront donc soumis, à court terme, au 
Parlement. 
 
Outre l'approbation du projet de loi, une directive ministérielle sur l'uti-
lisation des bodycams est également en cours d'élaboration. Cette  

09.02 Minister Annelies Verlin-

den: 68 politiezones hebben de 
verwerking van gegevens in ver-
band met het gebruik van body-
cams gemeld voor in totaal 2.516 
bodycams. 
 
Gelet op de zeer recente gunning 
van de openbare aanbesteding van 
de federale politie is er geen enkele 
bodycam in gebruik bij de federale 
politie. 
 
Het voorontwerp van wet tot wijzi-
ging van de wet op het politieambt 
dat ertoe strekt bepalingen in te 
voeren voor het gebruik van body-
cams door de politie zal in tweede 
lezing goedgekeurd worden door 
de ministerraad. Het zal binnenkort 
aan het Parlement voorgelegd wor-
den.  
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directive prévoit notamment les circonstances dans lesquelles l'utilisa-
tion de la bodycam est non seulement possible, mais aussi fortement 
recommandée. Elle traite également des modalités de formation, des 
modalités de traitement des données et des images ainsi que des 
lignes directrices sur la manière de réagir face aux citoyens qui effec-
tuent leur propre enregistrement. 
 
Afin de familiariser le personnel concerné à la manipulation et à l’utili-
sation des bodycams, la police fédérale se réfère, d'une part, aux dis-
positions générales en matière de bien-être et à la communication obli-
gatoire d'instructions aux membres du personnel. D'autre part, il est 
prévu de doter l'Académie nationale de police d'une centaine de bo-
dycams afin que celles-ci puissent être intégrées à différentes forma-
tions en tant que matériel didactique. 
 
L'attribution que vous mentionnez se rapporte à un marché ouvert plu-
riannuel pour une période de quatre ans pour l'acquisition de bo-
dycams au profit de la police intégrée. 
 
Pour les accessoires et pièces de rechange, le marché a une durée de 
six ans. Il est prévu d'acquérir 3 135 bodycams destinées principale-
ment aux services opérationnels de la Direction générale de la police 
administrative et aux corps d'intervention, de direction, de coordination 
et d'appui. 
 
La procédure de marché public précitée est également accessible aux 
zones de police. Pour la police fédérale, le montant total du marché 
s'élève à 2 900 000 euros TVAC pour la période de six ans. 
 
Le 19 juillet 2022, la police fédérale a décidé de conclure un accord-
cadre avec la firme de droit public Proximus. La décision motivée de 
conclusion du marché a été notifiée aux soumissionnaires. La société 
Securitas conteste différents points de l'offre retenue. 
 
Étant donné l'ensemble des éléments qui y sont invoqués, il a été con-
sidéré que la décision motivée de conclusion est entachée d'un ou de 
plusieurs motifs d'irrégularités qui justifient de procéder à son retrait 
ou, à tout le moins, que la décision ne contient pas les éléments de 
motivation suffisants permettant de justifier adéquatement l'attribution 
du marché concerné. 
 
La décision motivée de retrait de la première décision a été transmise 
à tous les soumissionnaires sur la base d'une réévaluation dans le 
cadre de la procédure en cours. Une nouvelle décision d'attribution 
motivée a été établie et je l'ai signée le 24 avril 2023. Les achats doi-
vent suivre les procédures prévues par la législation sur les marchés 
publics et, dès lors, respecter les principes généraux, entre autres 
d'égalité de traitement, de non-discrimination, de transparence, de pro-
portionnalité et de concurrence. 
 
En ce qui concerne la police fédérale et la question d'une éventuelle 
hégémonie, il n'y a actuellement qu'un seul contrat de marché public 
avec Securitas, à savoir le contrat de marché public pour les bo-
dycams. 
 

 
Daarnaast wordt er gewerkt aan 
een ministeriële richtlijn waarin de 
omstandigheden voor het gebruik 
van bodycams, de opleidingsmo-
daliteiten, de verwerking van de 
gegevens en de beelden, en de 
manier waarop er gereageerd dient 
te worden op burgers die zelf ook 
een interventie filmen, vastgesteld 
worden.  
 
Om het personeel vertrouwd te ma-
ken met de bodycams baseert de 
federale politie zich op de bepa-
lingen inzake welzijn en op de in-
structies die aan het personeel 
meegedeeld moeten worden. De 
Nationale Politieacademie zal bo-
dycams ontvangen, zodat ze als 
opleidingsmateriaal gebruikt kun-
nen worden.  
 
De voormelde gunning heeft be-
trekking op een meerjarige open 
overeenkomst van vier jaar voor de 
aankoop van bodycams voor de 
geïntegreerde politie. Voor de ac-
cessoires en de reserveonderdelen 
bedraagt de duur van de opdracht 
zes jaar. Er zullen 3.135 bodycams 
aangekocht worden.  
 
De voornoemde opdracht is toe-
gankelijk voor de politiezones. 
Voor de federale politie beloopt het 
totaalbedrag voor de opdracht 2,9 
miljoen euro voor de zes jaar. 
 
Op 19 juli 2022 besliste de federale 
politie om een raamovereenkomst 
met Proximus te sluiten. De onder-
neming Securitas betwistte de ge-
kozen offerte. Er werd geoordeeld 
dat de gunningsbeslissing onvol-
doende gemotiveerd was.  
 
De gemotiveerde beslissing om de 
eerste beslissing in te trekken werd 
bezorgd aan alle inschrijvers. Op 
24 april 2023 heb ik een nieuwe 
gemotiveerde gunning onderte-
kend.  
 
Wat de federale politie en een mo-
gelijke hegemonie betreft, wil ik 
erop wijzen dat er slechts één op-
dracht met Securitas loopt, name-
lijk die voor de bodycams.  
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09.03  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, je vous re-

mercie pour les différentes informations que vous m'avez soumises. Je 
ne manquerai pas de vous adresser à nouveau une question écrite, 
notamment pour obtenir un peu plus de détails sur les raisons exactes 
qui ont motivé le retrait de Proximus. Vous faites allusion à différents 
manquements et éléments que vous ne citez pas explicitement. 
 
Quant aux marchés avec Securitas, vous dites qu'il n'existe pour le 
moment qu'un seul marché-cadre qui est signé et accordé à Securitas. 
Oui, sauf que Securitas rend des dizaines de services à la police inté-
grée belge. Ces services sont soumis à des contrats. Ce ne sont peut-
être pas des marchés-cadres mais des contrats quand même. Je 
pense notamment à toute une série d'opérateurs et d'opérations qui 
sont remises au privé et qui sont exécutées au sein de la police par 
Securitas Belgique. Or vous ne me faites pas état de ces différents 
services. Je vous redéposerai dès lors une question écrite pour savoir 
exactement quels sont les services spécifiques que cette entreprise 
privée fournit à la police belge. 
 

09.03  Julie Chanson (Ecolo-

Groen): Ik zal een schriftelijke 
vraag indienen over de exacte re-
denen voor de intrekking van de 
overeenkomst met Proximus. 
 
Volgens u bestaat er slechts één 
raamopdracht met Securitas. Dat 
bedrijf verleent echter talrijke con-
tractuele diensten voor de geïnte-
greerde politie. Zo besteedt de po-
litie heel wat operaties uit aan de 
privésector en die worden door Se-
curitas uitgevoerd. U vermeldt dat 
echter niet. Ik zal u daarover een 
schriftelijke vraag stellen.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "Het DIGIPOL-onderzoek" (55037702C) 

10 Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "L'étude DIGIPOL" (55037702C) 
 

10.01  Yngvild Ingels (N-VA): Mijnheer de voorzitter, ik verwijs naar 

mijn schriftelijke vraag. 
 
Geachte mevrouw de minister, eind vorig jaar ging het Digipol onder-
zoek van start. Het onderzoek 'wil bestuderen hoe het proces van digi-
talisering door middel van technologieën invloed uitoefenen op het eer-
stelijnspolitiewerk'. 
 
'Verder tracht het onderzoek inzicht te verwerven in hoe de opkomst 
van technologie in de politieorganisatie, de werkplek en de werkom-
standigheden, de interne werkrelaties en de relaties tussen politie en 
publiek heeft veranderd. Of net niet? Bijzondere aandacht zal uitgaan 
naar de vraag hoe technologie moet bijdragen tot de efficiëntie van de 
politie enerzijds en de legitimiteit van de politie anderzijds. ' (Bron: 
BRAIN-be. 2.0) 
 
Het onderzoek loopt tot eind november 2026 en kost 785.670 euro. Het 
onderzoek wordt uitgevoerd door het INCC en de VUB/ULB. 
 
Ik heb hierbij volgende vagen: 
 
- Wat is de aanleiding voor dit onderzoek? 
 
- Op basis waarvan werd gekozen voor de VUB/ULB? Welke andere 
universiteiten / hogescholen / onderzoeksinstellingen toonden inte-
resse in dit project? 
 
- De kostprijs en de duurtijd van dit onderzoek zijn niet min. Op basis 
waarvan worden deze gerechtvaardigd? 
 
- Er werd gekozen om te werken met 10 test zones. Hoe werden deze 
gekozen? En wat zal er juist getest worden in die zones? 
 

10.01 Yngvild Ingels (N-VA): 

L'étude DIGIPOL, qui se penche 
sur l'influence du numérique sur les 
missions policières de première 
ligne, a débuté l'an passé. Les 
chercheurs étudient l'influence de 
cette évolution sur l'organisation, le 
lieu et les conditions de travail, les 
relations professionnelles internes 
et les relations avec le public. Une 
attention particulière est consacrée 
à la contribution des technologies à 
l'efficacité et à la légitimité de la po-
lice.  
 
Qu'est-ce qui a incité les respon-
sables à lancer cette étude? Sur la 
base de quels critères a-t-on choisi 
la VUB/ULB? Quelles autres insti-
tutions se sont montrées intéres-
sées par ce projet? Comment justi-
fier le coût et la durée non négli-
geables de cette étude? Comment 
les dix zones de test ont-elles été 
choisies? En quoi consisteront pré-
cisément ces tests? Comment la 
ministre supervisera-t-elle cette 
étude?  
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- Op welke manier zal u, als minister van Binnenlandse Zaken, toezien 
(op vlak van doelstellingen, methodiek, impact op werking testzones, 
etc?) op dit onderzoek? Ik weet dat er per peiler adviescomités en stra-
tegische comités zijn, maar hoe wordt het onderzoek op Belgisch ni-
veau opgevolgd? 
 

10.02 Minister Annelies Verlinden: Het Nationaal Instituut voor de Cri-

minalistiek en Criminologie heeft in opdracht van BELSPO eind 2022 
een onderzoek gestart onder de naam DIGIPOL. Dat gebeurt in sa-
menwerking met de Brusselse universiteiten ULB en VUB. Het onder-
zoek beoogt na te gaan hoe het proces van digitalisering door middel 
van technologieën zoals bodycams, mobiele terminals en toepassin-
gen zoals FOCUS@GPI het dagelijks werk van de lokale politie beïn-
vloedt. 
 
Daarnaast streeft het onderzoek naar een beter begrip van de manier 
waarop de opkomst van technologie in de politieorganisatie de werk-
omgeving en werkomstandigheden, maar ook de interne werkverhou-
dingen en de relaties tussen de politie en het publiek kan veranderen. 
Bijzondere aandacht zal uitgaan naar de manier waarop de technolo-
gie zou moeten bijdragen aan de efficiëntie en ook aan de legitimiteit 
van de politie. 
 
De federale politie was niet betrokken bij de opdracht van het onder-
zoek, maar na de toekenning van de opdracht is de federale politie wel 
gevraagd om twee vertegenwoordigers naar het professioneel bege-
leidingscomité af te vaardigen. Het professioneel begeleidingscomité 
heeft als doel om de opstart van het project te ondersteunen en ook te 
discussiëren over de tussentijdse resultaten. 
 
Er is een eerste terreinonderzoeksperiode vastgelegd van juli tot de-
cember 2023, gevolgd door een tweede fase van juli tot december 
2024. 
 
De kick-off vond recent plaats. Hierin werd het project door de univer-
siteiten voorgesteld. De politiezones hebben ook de timing bepaald 
van wanneer de observaties op hun grondgebied kunnen plaatsvinden. 
 
Op dit moment kan ik mij dus inhoudelijk nog niet uitspreken over het 
onderzoek, maar uiteraard kijken we uit naar de resultaten. Voor meer 
informatie over het onderzoek kunnen de minister van Justitie, met be-
trekking tot het Nationaal Instituut voor de Criminalistiek en de Crimi-
nologie, en staatssecretaris Dermine, voor de bevoegdheden die onder 
BELSPO ressorteren, meer toelichting geven. 
 

10.02  Annelies Verlinden, 

ministre: La police fédérale n'a pas 
été associée à cette mission de 
recherche mais, après son attri-
bution, il lui a été demandé de 
déléguer deux représentants au 
comité de pilotage professionnel. 
Ce comité a pour objectif de 
soutenir le démarrage du projet et 
de discuter des résultats intermé-
diaires. Une première période 
d'étude de terrain a été fixée, de 
juin à décembre 2023, suivie d'une 
deuxième phase, de juillet à 
décembre 2024. 
 
Le projet a été lancé récemment, 
lors d'une présentation par les uni-
versités. Les zones de police ont 
fixé le calendrier pour les observa-
tions sur leur territoire. Je ne puis 
pas encore me prononcer sur la te-
neur de l'étude, mais nous atten-
dons les conclusions avec impa-
tience. 
 
Le ministre Van Quickenborne et le 
secrétaire d'État Dermine peuvent 
fournir de plus amples informations 
le cas échéant.  
 

10.03  Yngvild Ingels (N-VA): Mevrouw de minister, ik dank u voor het 

antwoord.  
 
Het feit dat u zegt dat de federale politie niet van in het begin betrokken 
was, maakt voor mij veel duidelijk. Ik ben zeker niet tegen onder-
zoeken, maar ik schrok toen ik las: voor een kleine 800.000 euro. Met 
die ene zin hebt u genoeg gezegd. De goede verstaander heeft het 
begrepen. 
 

10.03  Yngvild Ingels (N-VA): Le 

fait de savoir que la police fédérale 
n'a pas été associée à l'exercice 
dès le départ m'éclaire beaucoup. 
Je ne suis certainement pas oppo-
sée aux études, mais j'ai été cho-
quée de lire que le coût s'élèverait 
à environ 800 000 euros.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "Onveiligheid en schietincidenten in Brussel" 
(55037704C) 
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11 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau dé-

mocratique) sur "L'insécurité et les incidents impliquant l'utilisation d'armes à feu à Bruxelles" 
(55037704C) 
 

11.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, een krantenbe-

richt dat politiestatistieken citeert, meldt dat er in 2022 in het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest maar liefst 46 schietpartijen waren. Dit wil zeg-
gen dat er bijna wekelijks een schietpartij was, in alle Brusselse ge-
meenten samen. Dat baart de politiemensen uiteraard grote zorgen, 
maar ook de Brusselaars zelf. Drie Brusselse gemeenten spannen de 
kroon met elk 10 schietincidenten – Brussel, Molenbeek en Anderlecht. 
Daarna volgen Sint-Gillis met 4 incidenten, Elsene met 3 incidenten en 
Sint-Joost-ten-Node met 2 incidenten. 
 
Kunt u deze cijfers bevestigen? Welke oorzaken ziet u daarvoor? De 
journalist somt er alvast een aantal op. Eerst en vooral spreekt hij over 
de Albanese maffia, die de macht in handen zou hebben in bepaalde 
wijken. Ze zou opereren met veelal Noord-Afrikaanse loopjongens. Is 
dat effectief het profiel van de daders van dit type criminaliteit? 
 
Een recent krantenbericht bericht ook over de beruchte maffia van Mar-
seille, die onder meer in het Peterbos in Anderlecht de baas zou spelen 
en zou uitbreiden naar andere moeilijke wijken. De incidenten stapelen 
zich daar inderdaad op. 
 
Ik vermoed dat deze situatie bij u en de politiediensten bekend is. Zijn 
de politiediensten er echter voldoende tegen gewapend? Worden er 
extra maatregelen genomen om de strijd tegen de maffia aan te gaan? 
 
Kan er in deze strijd tegen de maffia ook een inbreng zijn van de fede-
rale politie? Komt er een vraag van de politiezones of lossen zij dit zelf-
standig op? 
 
Is er overleg met de Brusselse burgemeesters en de verschillende po-
litiekorpsen? 
 
Kan de recent aangestelde nationale drugscommissaris in dezen een 
rol spelen? Al deze criminaliteitsfenomenen zullen immers waarschijn-
lijk druggerelateerd zijn. Moeten we geen nationale aanpak ontwikke-
len om al deze fenomenen tegen te gaan? 
 

11.01  Ortwin Depoortere (VB): 

En 2022, pas moins de 46 fusil-
lades se sont produites dans la Ré-
gion de Bruxelles-Capitale.  
 
Quelles en sont les causes? La 
mafia albanaise joue-t-elle un rôle 
important à cet égard? Il y a peu, la 
presse a également fait mention de 
la fameuse mafia de Marseille. Les 
services de police sont-ils suffi-
samment armés pour y faire face? 
Des mesures supplémentaires 
sont-elles prises dans le cadre de 
la lutte contre la mafia? La police 
fédérale apporte-t-elle une contri-
bution dans ce cadre ou les zones 
de police gèrent-elles elles-mêmes 
le problème? Une concertation est-
elle organisée avec les bourg-
mestres bruxellois et les différents 
corps de police? La commissaire 
nationale aux drogues récemment 
désignée peut-elle jouer un rôle à 
cet égard? Devrions-nous dévelop-
per une approche nationale pour 
s’attaquer à ce problème?  
 

11.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer de voorzitter, als gevolg 

van een toename van het aantal schietincidenten, heeft de federale 
gerechtelijke politie (FGP) van Brussel sinds 2021 een specifieke op-
volging in plaats gesteld bij schietincidenten in het Brussels Hoofdste-
delijk Gewest. De beeldvorming is gebaseerd op de processen-verbaal 
die worden opgemaakt door de lokale zones. Voor 2021 ging het om 
38 feiten, waarbij 20 gewonden vielen. Voor 2022 zijn er 57 feiten vast-
gesteld, waarbij 3 doden en 26 gewonden vielen. Voor de periode van 
1 januari 2023 tot en met 26 juni werden tot nog toe 19 feiten geteld, 
waarbij 1 dode en 9 gewonden vielen.  
 
Uit de eerste vaststellingen blijkt dat de schietpartijen vooral gebeur-
den in het drugsmilieu. Het vaststellen van de precieze oorzaken ver-
eist uiteraard nog een diepgaandere analyse. Het eventuele verband 
tussen de aanwezigheid van de Albanese maffia en de schietpartijen 
kan op dit moment niet absoluut worden geobjectiveerd, daarvoor moe-
ten de lopende onderzoeken worden afgewacht. Bij gebrek aan een 
volledig beeld van het drugsgerelateerd geweld in Brussel is nog geen 
duidelijk profiel van de daders voorhanden. De federale gerechtelijke 

11.02 Annelies Verlinden, 

ministre: La police judiciaire 
fédérale (PJF) de Bruxelles assure 
un suivi spécifique des incidents 
ayant impliqué l'utilisation d'armes 
à feu dans la Région de Bruxelles-
Capitale. Pour ce faire, elle se 
fonde sur les procès-verbaux dres-
sés dans les zones locales: 38 faits 
ayant provoqué 20 blessés ont été 
recensés en 2021, 57 faits avec 3 
morts et 26 blessés ont été 
dénombrés en 2022 et 19 faits, 1 
mort et 9 blessés ont été enregis-
trés en 2023 jusqu'au 26 juin 
inclus. 
 
Ces fusillades se produisent es-
sentiellement dans le milieu de la 
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politie heeft momenteel, voor zover ik informatie heb, geen lopende 
onderzoeken waarin verdachten uit Marseille voorkomen.  
 
DJSOC en DSU leveren occasioneel gespecialiseerde steun. De fede-
rale gerechtelijke politie van Brussel levert functionele steun vanuit de 
Computer Crime Unit, het labo en de officier bijzondere technieken, 
maar ook de officier lokaal informantenbeheer. Daarnaast wordt nauw 
samengewerkt in tal van processen, actiepunten en projecten binnen 
het kader van het Kanaalplan en het Brusselse drugsplan. Omgekeerd 
werd de federale gerechtelijke politie van Brussel in 2022 vanuit de 
lokale politie tijdelijk versterkt met 25 onderzoekers, een gevolg van 
het Sky ECC-dossier. 
 
Met betrekking tot de aanpak van deze complexe problematiek heb ik 
regelmatig overleg met mijn collega van Justitie, de top van de federale 
en lokale politie en de burgemeesters van verschillende grootsteden, 
zoals Antwerpen en Brussel. Zoals u weet, ben ik immers van oordeel 
dat een integrale en ketengerichte aanpak van dit fenomeen noodza-
kelijk is. Wij moeten ook preventief werken en dingen in kaart brengen, 
anders komen wij steeds te laat met de politie.  
 
Wat uw laatste vraag betreft, over de drugscommissaris, de opdracht 
van de drugscommissaris situeert zich in hoofdzaak in de transversale 
coördinatie van de beleidsmatige en operationele aanpak van de inter-
nationale drugshandel, maar ook de infiltratie ervan in publieke en pri-
vate sectoren en uiteraard ook het daarmee gepaard gaande geweld. 
 
De coördinatie van de acties op de plaatsen waar het meeste geweld 
heeft plaatsgevonden, is een prioriteit. Bovendien zal de nationale 
drugscommissaris ook beleidsvoorstellen kunnen doen om onze aan-
pak te versterken en te verbreden waar nodig. U weet uit het verslag 
dat zij reeds een ronde heeft gedaan bij een aantal belangrijke actoren, 
om een en ander in kaart te kunnen brengen en beleidsvoorstellen te 
kunnen doen. 
 

drogue, mais une analyse plus fine 
est nécessaire. Aucun lien avec la 
mafia albanaise n'a encore pu être 
démontré. Nous ne disposons dès 
lors pas encore d'un profil clair des 
auteurs. La PJF ne mène actuelle-
ment aucune enquête sur des sus-
pects de Marseille. 
 
La direction centrale de la lutte 
contre la criminalité grave et orga-
nisée (DJSOC) et la direction des 
unités spéciales (DSU) fournissent 
occasionnellement un appui spé-
cialisé. La PJF de Bruxelles fournit 
un appui fonctionnel par le biais de 
la Computer Crime Unit, du labora-
toire, de l'officier de techniques 
spéciales et de l'officier local de 
gestion des informateurs. En outre, 
une collaboration étroite existe 
dans le cadre du plan Canal et du 
plan drogues bruxellois. À l'in-
verse, en 2022, la PJF de Bruxelles 
a temporairement bénéficié des 
renforts de 25 enquêteurs de la po-
lice locale dans le cadre du dossier 
Sky ECC. 
 
Je consulte régulièrement à ce su-
jet le ministre de la Justice, la direc-
tion de la police fédérale et de la 
police locale, et les bourgmestres 
des grandes villes telles qu'Anvers 
et Bruxelles. Je pense qu'une ap-
proche intégrée et en chaîne de ce 
phénomène est nécessaire. Nous 
devons également travailler de ma-
nière préventive et bien cartogra-
phier la situation. 
 
La commissaire aux drogues doit 
se charger essentiellement de la 
coordination transversale de l'ap-
proche politique et opérationnelle 
du trafic de drogue international et 
de l'infiltration dans les secteurs 
public et privé. La coordination des 
actions là où la violence est la plus 
présente est prioritaire. En outre, la 
commissaire nationale aux 
drogues pourra également propo-
ser des politiques pour renforcer et 
élargir notre lutte là où c'est néces-
saire.  
 

11.03  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

uw toelichting en voor de bevestiging van de hallucinante cijfers. Het 
gaat om nog meer gevallen in 2022 dan ik had gevonden, namelijk 57 
met daarbij een aantal doden. 

11.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Ces chiffres sont tout de même hal-
lucinants! Anvers et Bruxelles de-
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Inzake drugsgerelateerde criminaliteit zie ik een grote gelijkenis met 
wat in Antwerpen gaande is. Antwerpen en Brussel zouden dus de 
hoogste prioriteit moeten krijgen van alle politiediensten. Mevrouw de 
minister, ter zake ben ik het met u eens dat daar een ketengerichte 
aanpak noodzakelijk is. Dat was ook de insteek van mijn vraag. Som-
mige fenomenen kunnen niet worden opgelost door enkel en alleen 
lokale politiemensen in te zetten. Het vergt meer middelen en meer 
politie-inzet. 
 
Ik wil nog één punt toevoegen en een suggestie doen. 
 
Wanneer geweten is dat in bepaalde wijken – ik heb in mijn vraag-
stelling expliciet verwezen naar het Peterbos in Anderlecht – een heel 
sterke drugsgerelateerde criminaliteit aanwezig is, dan meen, wil en 
vraag ik dat er veel gerichter zou worden gewerkt, niet enkel preventief. 
Preventie is goed, repressie als het moet, is nog beter. In sommige 
wijken moet de politie met harde hand durven op te treden tegen be-
paalde criminaliteitsfenomenen. Mij lijkt het dat op dat vlak niet altijd 
kort op de bal wordt gespeeld. 
 

vraient constituer la priorité abso-
lue de tous les services de police. 
Certains phénomènes exigent en 
effet plus de moyens et un déploie-
ment policier plus important. Dans 
certains quartiers, la police doit 
oser intervenir avec fermeté contre 
certaines formes de criminalité. Se-
lon moi, les interventions ne sont 
pas toujours aussi rapides qu’elles 
devraient l’être.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

12 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De gang naar de rechter in het sociale conflict tussen 
de politiebonden en de regering" (55037718C) 

12 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau dé-

mocratique) sur "La judiciarisation du conflit social entre les syndicats policiers et le gouvernement" 
(55037718C) 
 

12.01  Ortwin Depoortere (VB): Het sociaal conflict tussen de rege-

ring en de drie politievakbonden NSPV, VSOA Politie en ACV wordt nu 
voor de rechtbank gebracht. De aanleiding van het conflict is genoeg-
zaam bekend. De federale regering brak haar beloftes over de loons-
verhoging die vorig jaar overeengekomen was en over de eindeloop-
baanregeling (NAVAP). 
 
Graag had ik u hierover nogmaals duidelijkheid gevraagd over uw 
standpunt, aangezien het vooral de reactie van minister van Justitie 
van Quickenborne is die door de vakbonden wordt aangeklaagd.  
1. Was volgens u het protocol rond het loonakkoord en de NAVAP op 
wettelijk correcte wijze ondertekend door zowel u als door de minister 
van Binnenlandse Zaken of zijn afgevaardigde? Ik vraag u hier expliciet 
om eenvoudig met ja of neen op te willen antwoorden. 
2. Klopt het dat u in perscommunicatie over dit protocolakkoord destijds 
hebt gesproken van een “historisch akkoord"? Ik vraag u hier expliciet 
om eenvoudig met ja of neen op te willen antwoorden. 
3. Klopt het dat de minister van Justitie verklaard heeft dat zijn wette-
lijke vertegenwoordiger “het mandaat niet had om het protocolakkoord 
in zijn plaats te ondertekenen"? Ik vraag u hier expliciet om eenvoudig 
met ja of neen op te willen antwoorden. 
4. Klopt het dat een advocaat van de minister van Justitie nadien aan 
de vakbonden moest toegeven dat het protocolakkoord integendeel tot 
wat hij vooraf beweerde wel degelijk correct en wettelijk was onderte-
kend? Ik vraag u hier expliciet om eenvoudig met ja of neen op te willen 
antwoorden.  
5. Hoe vaak in het verleden werd de Belgische staat door de politie-
vakbonden voor de rechtbank gedaagd in verband met het niet naleven 
van een ondertekend protocolakkoord? 

12.01 Ortwin Depoortere (VB): Le 

conflit social entre le gouverne-
ment et les syndicats de police 
concernant les promesses non te-
nues du gouvernement est à pré-
sent porté devant les tribunaux. À 
cet égard, les syndicats dénoncent 
surtout l'attitude du ministre Van 
Quickenborne. 
 
La signature du protocole relatif à 
l'accord salarial et à la NAPAP 
(non-activité préalable à la pen-
sion) a-t-elle valeur légale? Est-il 
exact qu'à l'époque, dans son com-
muniqué de presse, la ministre a 
évoqué un accord historique? Est-il 
exact que le ministre de la Justice 
a déclaré pour sa part que son re-
présentant légal n'était pas man-
daté pour signer le protocole d'ac-
cord à sa place et qu'un avocat du 
ministre de la Justice a ensuite dû 
admettre que le protocole d'accord 
avait bien été signé de manière lé-
gale? À combien de reprises l'État 
belge a-t-il déjà été assigné devant 
le tribunal par les syndicats de po-
lice pour non-respect d'un  
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6. Zijn er intussen “bemiddelingspogingen" gebeurd van regeringszijde 
om met de vakbonden tot een compromis te komen? Zo ja hoe verlie-
pen ze en zo neen waarom niet? 
7. Wat is de houding van de Belgische Staat in deze rechtszaak, met 
name was het protocolakkoord volgens uw advocaten geldig of niet 
geldig? 
8. Wat zal u doen om de bijzonder slechte verhouding tussen de rege-
ring, de sociale partners en de politieambtenaren opnieuw op te bou-
wen? Gelooft u dat dit nog kan? 
 

protocole d'accord signé? 
Entre-temps, des tentatives de mé-
diation ont-elles été initiées par le 
gouvernement afin d'arriver à un 
compromis? Quelle est l'attitude de 
l'État belge dans ce procès? Selon 
les avocats de la ministre, ce pro-
tocole d'accord était-il valable ou 
non? Comment la ministre 
compte-t-elle rétablir de meilleures 
relations avec les partenaires so-
ciaux et les fonctionnaires de po-
lice, étant donné le degré actuel de 
dégradation de ces relations?  
 

12.02 Minister Annelies Verlinden: Mijnheer Depoortere, gelet op de 

ingeleide gerechtelijke procedure kan ik vandaag in deze commissie-
vergadering geen elementen vermelden die het verloop van de gerech-
telijke procedure zouden kunnen beïnvloeden. Ik heb in deze commis-
sie al uitvoerig geantwoord op de vragen die zijn gesteld over het sec-
toraal akkoord en de NAVAP, en die antwoorden blijven tot op vandaag 
geldig.  
 
U zult ook begrijpen dat ik verder enkel verantwoordelijk kan zijn voor 
de communicatie die ik zelf voer en niet voor die van de minister van 
Justitie, noch voor die van zijn raadsman.  
 
Voor uw vraag over de zogenaamde bemiddelingspoging moet ik u 
erop wijzen dat het gaat om een regeringsbeslissing die ook een be-
langrijke budgettaire kostprijs heeft, waardoor ik als lid van de regering 
die beslissing loyaal moet en zal uitvoeren. Er kan immers niet worden 
afgeweken van die budgettaire beslissing.  
 
Ik heb de communicatielijnen met de vakorganisaties altijd willen open-
houden. Zo heb ik op 6 juni 2023 de vakorganisaties en de voorzitters 
van die vier organisaties nog op mijn kabinet ontmoet voor een overleg. 
We hebben daarbij heel wat thema’s aangekaart, zoals de aantrekke-
lijkheid van de politie als organisatie, de rekrutering en de selectie, de 
werking en het statuut van de politiemedewerker, de werkings- en de 
beschermingsmiddelen en de opleiding. 
 
Ik begrijp ook hun nood aan en wens van een loopbaanregime, aange-
zien er risico’s verbonden zijn aan het beroep en ze een fysieke en 
psychosociale belasting ervaren bij de uitoefening van hun beroep. Tij-
dens dat overleg hebben de voorzitters me ook gevraagd om met de 
minister van Pensioenen na te gaan wat er mogelijk zou zijn voor een 
eindeloopbaanregeling voor de politiediensten, die dan uiteraard deel 
uitmaakt van een breder debat over de eindeloopbaan en zware be-
roepen. Dat overleg tussen mijn kabinet en het kabinet van de minister 
van Pensioenen heeft ondertussen plaatsgevonden. Ik wacht op een 
formeel antwoord om te bekijken hoe we verdere stappen kunnen zet-
ten.  
 
Tot slot blijf ik de onderhandelings- en overlegcomités organiseren 
voor andere belangrijke materies, waaronder de uitvoering van de pun-
ten van het kwalitatieve onderdeel van het sectoraal akkoord, waarop 
de vakorganisaties worden uitgenodigd. Ik heb tijdens mijn overleg met 
hen op 6 juni 2023 gezegd dat ik het belangrijk vind dat ze weer deel-
nemen aan die onderhandelings- en overlegfora wegens de vele uitda-
gingen voor onze politie. Ik hoop dan ook dat we de besprekingen in 

12.02 Annelies Verlinden, 

ministre: Compte tenu de la procé-
dure judiciaire engagée, je ne peux 
fournir aucun élément susceptible 
d'influencer le cours de la procé-
dure. Les réponses que j'ai don-
nées précédemment devant cette 
commission au sujet de ce dossier 
restent valables. 
 
Je suis responsable de mes 
propres communications et non de 
celles du ministre de la Justice ou 
de son avocat. 
 
Il s'agit d'une décision gouverne-
mentale dont le coût budgétaire est 
important, que j'exécuterai loyale-
ment en ma qualité de membre du 
gouvernement. On ne peut, en ef-
fet, pas déroger à cette décision 
budgétaire. 
 
J'ai toujours maintenu les lignes de 
communication ouvertes avec les 
organisations syndicales. Pas plus 
tard que le 6 juin, par exemple, j'ai 
rencontré les présidents de ces or-
ganisations et nous avons évoqué 
de nombreuses questions. À leur 
demande, mon cabinet s'est égale-
ment concerté avec le cabinet de la 
ministre des Pensions sur un ré-
gime de fin de carrière pour les ser-
vices de police, qui sera évidem-
ment inséré dans un accord plus 
large sur la fin de carrière et les 
métiers pénibles. J'attends une ré-
ponse formelle avant d'examiner 
quelles initiatives supplémentaires 
nous pouvons prendre. 
 
Je continuerai à organiser des co-
mités de négociation et de consul-
tation sur d'autres sujets  
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een goede professionele sfeer en met respect voor ieders standpunt 
zullen kunnen voortzetten.  
 

importants, tels que la mise en 
œuvre des éléments issus du volet 
qualitatif de l'accord sectoriel. J'es-
père que nous pourrons poursuivre 
les discussions dans un climat pro-
fessionnel positif, en respectant les 
points de vue de chacun.  
 

12.03  Ortwin Depoortere (VB): Dank u, mevrouw de minister, voor 

uw antwoord, althans wat uw bevoegdheid betreft. 
 
De regering is een en ondeelbaar, dat klopt uiteraard, maar dan had ik 
liever een regering gezien die ook in haar communicatie een en on-
deelbaar is. U weet dat de politievakbonden en de politieachterban het 
zeer moeilijk hebben met de beslissing van de regering. Ze beschou-
wen die als een vertrouwensbreuk, want het kwantitatieve deel van het 
loonakkoord wordt niet nageleefd. Daarom stappen ze naar de recht-
bank. 
 
Daar maakt u zich er volgens mij toch iets te gemakkelijk van af. Het is 
misschien geen individuele verantwoordelijkheid, maar wel een verant-
woordelijkheid van deze regering. Ik ben wel blij dat u het overleg open-
houdt en dat u al op 6 juni hebt samengezeten met de partners aan 
politiezijde om het kwalitatieve deel van het akkoord toch gestalte te 
geven. 
 
Maar laat ons wel wezen, de aantrekkelijkheid van het beroep van po-
litieagent hangt natuurlijk samen met het loonakkoord, met de loon-
voorwaarden en de eindeloopbaanregeling. Bij dat laatste houd ik de 
deur open, met een kleine voorzichtige opening. U hebt namelijk over-
leg gepleegd met de minister van Pensioenen over een geldige en aan-
vaardbare regeling voor het politieambt. We zullen er wellicht nog van 
horen, dat hoop ik alvast. 
 

12.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Le gouvernement est un et indivi-
sible, mais sa communication ne 
l'est apparemment pas. Les syndi-
cats de police saisissent la justice 
pour non-respect du volet quantita-
tif de l'accord sectoriel. Il s'agit pour 
eux d'une rupture de confiance. 
 
Je me réjouis que la ministre pour-
suive la concertation avec les syn-
dicats sur le volet qualitatif de l'ac-
cord, mais en définitive, l'attracti-
vité de la profession de policier est 
également déterminée par les con-
ditions salariales et le régime de fin 
de carrière.  
 

 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

13 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De hulpvraag van Knokke aan de federale politie" 
(55037719C) 

13 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau dé-

mocratique) sur "La demande d'aide adressée à la police fédérale par la commune de Knokke" 
(55037719C) 
 

13.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik weet niet of 

het een mediastunt was, maar de burgemeester van Knokke stapte 
naar de media om extra hulp te vragen van de federale politie als de 
temperatuur meer dan 30 graden bedraagt. Ik denk dat de burgemees-
ter hiermee bedoelt dat, hoe warmer het is, hoe meer “jongeren” zijn 
gemeente bezoeken en dat niet altijd op een ordentelijke manier doen. 
Dan druk ik mij eufemistisch uit. De problemen zijn groot, volgens de 
burgemeester van Knokke. Dus vraagt men extra hulp van de federale 
politie. Dat is trouwens een noodkreet die niet enkel uit Knokke komt. 
Verschillende politiezones zitten met een soortgelijke vraag. 
 
Is er al een concreet verzoek ontvangen vanuit Knokke? Zal men 
hierop ingaan? Op welke manier zal men gehoor geven aan dit ver-
zoek? 
 

13.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Le bourgmestre de Knokke ré-
clame l'aide de la police fédérale 
lorsque la température dépasse 
30 degrés. Est-ce un coup média-
tique? Il s'agit clairement d'une ma-
nière euphémique de demander de 
l'aide pour faire face aux grands 
groupes de jeunes qui viennent se-
mer le trouble dans sa commune 
quand les températures augmen-
tent.  
 
La commune de Knokke a-t-elle 
déjà introduit une demande  
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Komt dit boven op het kustplan dat u voor ogen had en waarover u al 
gesproken hebt in het Parlement? 
 
Is er voldoende capaciteit om aan de vraag tegemoet te komen? De 
zomer is immers meestal ook een verlofperiode voor veel politiemen-
sen. Indien niet, wat kunt u doen om daaraan te verhelpen? 
 

officielle? De quelle manière la po-
lice fédérale donnera-t-elle suite à 
cette demande? Cela s'ajoute-t-il 
au plan côtier? La capacité est-elle 
suffisante pour fournir l'aide de-
mandée?  
 

13.02 Minister Annelies Verlinden: Jaarlijks wordt er inderdaad een 

bijstandsaanvraag gedaan vanuit de kustzones voor de versterking 
van de lokale politie tijdens de vakantieperiode. In het kader van deze 
tijdelijke kustversterking vraagt de politiezone Damme-Knokke-Heist 
een versterking met acht personeelsleden tijdens de zomermaanden. 
 
De vraag richt zich zowel tot de lokale als de federale politie. Vanuit de 
federale politie zijn er alvast vier personeelsleden die worden toege-
wezen aan deze politiezone op een totaal van 28 personeelsleden voor 
alle kustzones voor de kustversterking. 
 
Daarnaast wordt er tijdens de maanden juli en augustus in een op-
schorting voorzien van de bijstand van de hypothecaire capaciteit door 
de kustzones. In casu betekent dat voor de politiezone Damme-
Knokke-Heist een ruimere beschikking van het eigen personeel van 
minimum vijf en maximum negen personeelsleden. 
 
Voor de specifieke periode van 8 juli tot 20 juli, gekend voor de grotere 
toestroom aan vooral Nederlandse toeristen, is er daarenboven in bij-
stand voorzien van twee politieruiters te paard van de federale politie 
en twee politieruiters uit Nederland. 
 
Er is eveneens voorzien in een verbindingsofficier uit Nederland om de 
informatiedoorstroming optimaal te laten verlopen. In het algemeen zijn 
drie patrouilles te paard per dag voorzien voor de kustgemeenten naar-
gelang de nodige inzet per zone. 
 
Uiteraard blijft ook de federale reserve beschikbaar, indien nodig, bij-
voorbeeld in het geval van grotere evenementen of onverwachte ge-
beurtenissen. Bijstand naar aanleiding van incidenten in Blanken-
berge, zoals in de zomer van 2020 is daarvan een voorbeeld. Met deze 
inspanningen trachten we de federale politie in te zetten en onze kust-
gemeentes in de zomermaanden optimaal te ondersteunen. 
 

13.02  Annelies Verlinden, 

ministre: Chaque année, les 
communes de la côte demandent 
l'aide de la police fédérale pendant 
les vacances d'été. La zone de 
police Damme-Knokke-Heist de-
mande un renfort de huit membres 
de personnel. Quatre des 28 
personnes qui viennent en renfort à 
la côte sont issues de la police 
fédérale. En outre, l'assistance 
provenant de la capacité hypo-
théquée pour les zones côtières 
est suspendue en été. La zone de 
police Damme-Knokke-Heist dis-
pose ainsi de cinq à neuf per-
sonnes supplémentaires au sein 
de son propre personnel durant 
l'été. Du 8 juillet au 20 juillet, de 
nombreux touristes néerlandais 
affluent vers la côte, et deux 
cavaliers de la police fédérale ainsi 
que deux cavaliers de la police 
néerlandaise viendront renforcer 
les effectifs. La réserve fédérale 
restera disponible pour des 
événements majeurs ou inatten-
dus.  
 

13.03  Ortwin Depoortere (VB): Werd er ook aan de burgemeesters 

en de lokale politiezones gecommuniceerd dat ze toch kunnen rekenen 
op een zekere bijstand? Hopelijk is dat alleszins voldoende om de vele 
vakantiegangers aan onze kust zorgeloos hun vakantie te kunnen laten 
beleven. 
 

13.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Le bourgmestre et les zones de po-
lice locale ont-ils été informés qu'ils 
pouvaient faire appel à des ren-
forts? Espérons que la capacité 
suffira pour permettre aux vacan-
ciers de profiter de l'été en toute 
quiétude.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
Le président: M. Mariage n'est plus présent parmi nous. 
 

14 Samengevoegde vragen van 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De rellen en de brandstichting in Brussel na de protesten in Frank-
rijk" (55037769C) 
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- Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en De-
mocratische Vernieuwing) over "De situatie in Brussel na de rellen in Frankrijk" (55037903C) 

14 Questions jointes de 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les échauffourées et l'incendie volontaire à Bruxelles à la suite des émeutes en France" (55037769C) 
- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "La 
situation à Bruxelles à la suite des émeutes en France" (55037903C) 
 

14.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, op 29 juni 2023 

na, een woelige opstand in enkele grote Franse steden sloegen de rel-
len over naar het centrum van Brussel. Volgens mediaberichten zijn er 
auto's in brand gestoken en zou de politie 64 mensen aangehouden 
hebben. Een groep “Brusselse jongeren" kwam na oproepen op soci-
ale media samen in de Anneessenswijk. In die buurt en aan het Zuid-
station vonden diverse incidenten plaats en werden wagens in brand 
gestoken. Er werden 63 mensen administratief aangehouden, onder 
wie 47 minderjarigen. Eén minderjarige werd gerechtelijk aangehou-
den, aldus VRT NWS. 
 
Kan u een actuele stand van zaken geven rond deze rellen die in Brus-
sel hebben plaatsgevonden? 
Wat was de oorzaak van de rellen? Wat zijn volgens u de motieven 
van de daders? 
Kan u nader ingaan op het daderprofiel van de relschoppers, met name 
op de elementen leeftijd, geslacht, nationaliteit en afkomst? Wat was 
het daderprofiel? 
Welke politionele middelen (aantal manschappen, materiaal…) moes-
ten er worden ingezet om de relschoppers aan te pakken? 
Wat is de balans van de aangebrachte schade door de relschoppers? 
Werden er naast de private schade ook schade aangebracht aan pu-
blieke ruimte en goederen? 
Hoeveel verdachten zijn er geïdentificeerd en zullen er gerechtelijk ver-
volgd worden? 
Hoeveel bestuurlijke en gerechtelijke aanhoudingen vonden er plaats? 
Aangezien het ook om minderjarigen ging, graag ook toelichting hoe-
veel en welke maatregelen er genomen zijn tegen deze minderjarigen? 
Hoeveel zijn er naar de jeugdrechter doorverwezen? 
Werd er beroep gedaan op bijstand van de federale politie (federale 
reserve) tijdens de rellen en zal er ook de komende dagen nog in bij-
stand worden voorzien? 
Welke maatregelen voorziet u om te vermijden dat relschoppers in 
Brussel opnieuw zullen overgaan tot dergelijke wandaden?  
 

14.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Le 29 juin 2023, après de violentes 
émeutes dans plusieurs grandes 
villes françaises, les troubles se 
sont propagés au centre de 
Bruxelles. Des voitures ont été in-
cendiées et 64 personnes auraient 
été arrêtées. Je souhaiterais obte-
nir des informations détaillées sur 
les causes, les profils des auteurs, 
les moyens policiers déployés, les 
dommages causés et les éven-
tuelles poursuites à l'égard des au-
teurs.  
 

14.02  Sigrid Goethals (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de 

minister, Brussel heeft er een woelig weekend opzitten. Naar aanlei-
ding van de dood van de 17-jarige jongen in Parijs riepen vele jongeren 
op sociale media op om te rellen en brand te stichten in de hoofdstad. 
Na een reeks incidenten donderdagavond lieten de betrokken politie-
zones niets aan het toeval over en werden er in totaal zo'n 200 perso-
nen preventief aangehouden, veelal minderjarigen. 
 
Over deze reeks incidenten berichtte media bijzonder verontrustend 
nieuws dat er afgelopen vrijdag negen jongeren werden opgepakt die 
concrete plannen zouden hebben gehad om een aanslag te plegen op 
een politiecommissariaat in Anderlecht. Ze hadden onder andere mo-
lotovcocktails, brandversnellers, wapens en bivakmutsen op zak. Acht 
van hen zijn minderjarig. De negen jongeren zijn naar verluid alweer 
op vrije voeten. 
 
Graag de volgende vragen: 

14.02  Sigrid Goethals (N-VA): À 

la suite des émeutes récentes à 
Bruxelles, je souhaite obtenir des 
informations sur les mesures 
prises après les premiers  indices 
révélant des appels à la violence, 
sur les dégâts causés et sur les 
éventuels actes de violence com-
mis contre des secouristes.  
 
La vigilance est-elle toujours ac-
crue? Est-il exact que neuf jeunes 
qui avaient planifié une attaque 
contre un commissariat, ont été re-
mis en liberté entre-temps? De-
vront-ils comparaître devant le juge 
de la jeunesse?  
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Welke maatregelen werden er genomen sinds de eerste indicaties van 
(het oproepen tot) geweldpleging in Brussel? 
Wat is de geleden schade na deze reeks incidenten? 
Was er sprake van geweld tegenover hulpverleners? 
Is er vandaag nog sprake van een verhoogde waakzaamheid en aan-
wezigheid van politie? 
Welke maatregelen zijn vandaag nog van kracht om dergelijke inciden-
ten te voorkomen? 
Zijn er nog steeds indicaties van jongeren die oproepen om te rellen 
en brand te stichten? 
 
Bevestigt u dat deze negen jongeren die een aanslag wilden plegen op 
een commissariaat nu op vrije voeten zijn? 
Heeft het parket in deze al een beslissing gemaakt? Zullen zij voor een 
jeugdrechter komen? 
 

 

14.03 Minister Annelies Verlinden: Collega’s, om de situatie te schet-

sen, herneem ik nog even dat er vier dagen op rij via sociale media 
oproepen werden gedaan om op verschillende plaatsen in Brussel de 
openbare orde te komen verstoren. Dankzij de gecoördineerde aanpak 
van de lokale overheden en de politiekorpsen zijn de grootste onlusten, 
zoals gezien in Frankrijk, uitgebleven.  
 
Wij hebben dat onder meer te danken aan de preventieve aanpak en 
aan de politie, die contact met de jongeren onderhoudt. Dat werd gis-
teren ook toegelicht op de radio door de korpschef van de politiezone 
Zuid. De goede samenwerking met het maatschappelijk middenveld, 
de gemeentediensten en tal van andere organisaties en buurtbewo-
ners die zich inzetten om voor jongeren een vangnet te voorzien, is ook 
een belangrijke factor. In die zin wordt community policing in de praktijk 
gebracht. Wij investeren reeds geruime tijd in nabijheidspolitie. Dat is 
een werkwijze die kan verschillen van land tot land, maar de korpschef 
van de zone Zuid getuigt toch van de successen daarvan, al kunnen 
wij daarmee niet alles voorkomen.  
 
Wat de concrete aanpak tijdens de feiten betreft, de politie heeft voor 
die dagen in een dispositief voorzien om daarop te kunnen reageren. 
Voor de eerste drie dagen werd gewerkt onder de structuur van een-
heid van commando, waarbij de korpschef van de politiezone Brussel 
HOOFDSTAD-Elsene de gold commander was en coördinator van het 
dispositief. 
 
Met betrekking tot de inzet van politionele middelen kan ik meegeven 
dat er een geïntegreerd dispositief werd opgesteld met machten van 
de Brusselse politiezones, versterkt met personeel en middelen van de 
federale politie, waaronder een sproeiwagen en een helikopter.  
 
Met betrekking tot de oorzaak van de rellen en de motivatie kan ik mel-
den dat het voornamelijk jongeren zijn, zeer jonge jongeren, die zich 
inspireren op de rellen in Frankrijk en elkaar lijken op te hitsen via de 
sociale media. De jongeren waren voornamelijk mannen tussen 12 jaar 
en 39 jaar, met een meerderheid – en dat is zorgwekkend – tussen 14 
en 16 jaar.  
 
Ik vraag u om over de balans van de aangebrachte schade en het aan-
tal arrestaties een schriftelijke vraag in te dienen, omdat dit natuurlijk 
verschilt van dag tot dag. Ik kan u wel reeds melden dat alle personen 
die tijdelijk van hun vrijheid werden beroofd, konden worden geïdenti-
ficeerd, waardoor daaraan een gepast gevolg kan worden gegeven.  

14.03  Annelies Verlinden, 

ministre: Pendant quatre jours, des 
messages appelant à troubler 
l'ordre public à Bruxelles ont circulé 
sur les réseaux sociaux. Les 
troubles les plus graves ont pu être 
évités grâce à l'approche coor-
donnée des corps de police et des 
pouvoirs locaux. Nous devons 
notamment ce résultat à l'approche 
préventive et aux contacts entre la 
police et les jeunes. La bonne 
collaboration avec la société civile 
constitue également un facteur 
important. Ces éléments sont des 
exemples du principe de com-
munity policing qui permet d'ob-
tenir certains résultats. 
 
Durant les trois premiers jours, les 
interventions se sont déroulées 
sous l'unité de commandement du 
chef de corps de la zone de police 
de Bruxelles CAPITALE Ixelles. 
Les zones de police de Bruxelles 
ont été mobilisées à cet effet et ont 
été rejointes par des moyens hu-
mains et techniques de la police fé-
dérale, qui a notamment fourni une 
autopompe et un hélicoptère. 
 
Les émeutes en France ont inspiré 
les fauteurs de troubles. Ces indivi-
dus, qui s'excitent mutuellement 
sur les réseaux sociaux, sont très 
jeunes, la plupart ayant entre 14 et 
16 ans, ce qui est inquiétant. 
 
Je répondrai de préférence par 
écrit aux questions relatives aux 
dommages subis et au nombre 
d'arrestations car ces chiffres va-
rient de jour en jour. Toutes les  
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Vandaag is het gecoördineerd dispositief opgeheven, maar uiteraard 
blijft de politie waakzaam patrouilleren, gericht op de kritieke punten, 
zoals de winkelstraten. De politie blijft informatie vergaren. Momenteel 
zijn er echter geen nieuwe elementen die zouden kunnen wijzen op 
een escalatie van het geweld.  
 
Met betrekking tot de gerechtelijke maatregelen en het aantal jongeren 
dat werd doorverwezen naar de jeugdrechter verwijs ik u naar mijn col-
lega, de minister van Justitie.  
 
Er is momenteel geen informatie bij mijn diensten beschikbaar over het 
geweld dat zou zijn gepleegd tegen de hulpverleners. Elke interventie 
van de hulpdiensten werd omkaderd door de politie. Op die manier 
werden de hulpverleners maximaal beschermd tegen mogelijk geweld.  
 
Geweld en vernielingen zijn uiteraard op geen enkele manier goed te 
keuren. Ik heb geen enkel begrip voor jongeren die het openbaar do-
mein met opzet vernielen en onveilig maken en andermans bezittingen, 
maar ook het openbaar domein, beschadigen en zo heel veel schade 
en kosten aanrichten. We moeten ons echter ook realiseren dat de po-
litie-inzet tegen dat fenomeen niet het enige antwoord is en dat we een 
breder maatschappelijk debat daarover nodig hebben. U zult zeggen 
dat preventie niet kan volstaan, maar we moeten ons wel realiseren 
dat deze jongeren in de onmiddellijke nabijheid geen enkel uitzicht en 
dus geen perspectief hebben. Daar moet ook aan gewerkt worden. 
 
Als de politie moet tussenkomen bij dit soort incidenten is het eigenlijk 
al te laat. Er moet op voorhand voor gezorgd worden dat men inte-
greert, dat men de waarden die eigen zijn aan onze samenleving aan-
vaardt. We moeten daarop inzetten. Als we rust willen in onze steden 
zal die brede maatschappelijke aanpak noodzakelijk zijn, anders is het 
symptoombestrijding en zullen we die taferelen blijven zien. Ik roep dan 
ook nogmaals mijn collega’s op om dat debat te voeren en iedereen 
die betrokken is bij de opvoeding van de jongeren maar ook bij de in-
tegratie om die taak ernstig te nemen, anders zullen onze politiemen-
sen keer op keer in de vuurlinie gestuurd moeten worden. 
 

personnes qui ont été provisoire-
ment privées de liberté ont pu être 
identifiées. 
 
Le déploiement coordonné a de-
puis lors été levé, mais la police 
continue de patrouiller avec vigi-
lance, notamment dans les rues 
commerçantes, et de recueillir des 
informations.  
 
Les questions relatives aux me-
sures judiciaires doivent être 
adressées au ministre de la Jus-
tice.  
 
Aucune information n'est dispo-
nible sur les violences commises à 
l'encontre des services de secours. 
Ils ont été systématiquement es-
cortés par la police, et ont donc été 
protégés au maximum.  
 
La violence et les dégradations ne 
peuvent en aucun cas être tolé-
rées, mais le déploiement policier 
ne constitue pas une réponse adé-
quate. Un débat public plus large 
est nécessaire. Il faut remédier à 
l'absence de perspectives immé-
diates pour ces jeunes. Nous de-
vons miser sur l'intégration et l'ac-
ceptation des valeurs propres à 
notre société.  
 

14.04  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

de stand van zaken. Ik zal uw aanbeveling opvolgen en de minister van 
Justitie bevragen over het aantal bestuurlijke en gerechtelijke aanhou-
dingen, evenals over het aantal dat naar de jeugdrechter is doorverwe-
zen, gezien de leeftijden die u hier opsomt. Het zijn voornamelijk jon-
geren tussen 14 en 16 jaar. Daar is ook een belangrijke taak wegge-
legd voor de gemeenschappen.  
 
De identificatie van de relschoppers is een element dat u vergeet te 
vermelden en dat trouwens ook nooit vermeld wordt in de media. Het 
gaat namelijk over de afkomst van de jongeren. Als ik de beelden zie, 
in Frankrijk, maar ook hier in Brussel, Antwerpen of andere steden, 
lijken de jongeren mij geen Noren of Zweden te zijn, ook geen Chine-
zen. De meesten zijn van vreemde afkomst, van Noord-Afrikaanse af-
komst veelal. Als we een fenomeen als deze baldadigheden van jonge 
relschoppers willen aanpakken, dan moeten we de zaken ook benoe-
men. 
 
U verwijst naar het bredere maatschappelijke debat, maar sta mij toe 
hier niet in mee te gaan, mevrouw de minister. Dat is een links discours 
dat ik nu al meer dan dertig jaar hoor. Die jongeren zouden een gebrek 
aan kansen hebben. Het is jaar na jaar na jaar hetzelfde liedje. Hoeveel 

14.04  Ortwin Depoortere (VB): 

Compte tenu du jeune âge des in-
téressés, une mission importante 
est également dévolue aux com-
munautés. L'origine de ces jeunes 
est généralement passée sous si-
lence. Les images, tant en France 
que chez nous, montrent qu'ils sont 
principalement d'origine nord-afri-
caine. Si nous voulons lutter contre 
ces actes de vandalisme, nous de-
vons également oser nommer les 
choses. 
 
Je n'adhère pas à ce discours 
maintes fois répété par la gauche 
en faveur d'un débat de société 
plus large. En dépit des milliards 
d'euros déjà fournis par le contri-
buable pour investir dans les quar-
tiers à problème, ces jeunes refu-
sent de saisir leur chance. Si nous 



CRIV 55 COM 1150 05/07/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

31 

miljarden heeft de belastingbetaler al opgehoest om in al die probleem-
wijken te investeren, zonder dat die jongeren de kansen grijpen? Zij 
weigeren om die kansen te grijpen. Dat kan er bij niet in. 
 
Ja, er moet repressief worden ingegrepen als wij dergelijke fenomenen 
willen tenietdoen. Wij willen van ons land toch geen land zoals Frankrijk 
maken, waar een bibliotheek in vlammen opgaat, waar een burge-
meester fysiek wordt aangevallen, waar zelfs de echtgenote van de 
burgemeester en de kinderen van 5 en 7 jaar fysiek worden aangeval-
len? Dat zijn trauma’s die zij oplopen. Een dergelijke samenleving wil-
len wij toch niet, mevrouw de minister? Ik hoop niet dat wij die weg 
opgaan. 
 
Volgens mij is er maar één echte oplossing om daaraan tegemoet te 
komen en dat is met harde hand optreden tegen dergelijke relschop-
pers. Zij hebben geen plaats in onze samenleving. 
 

voulons éradiquer ces phéno-
mènes, il faut adopter une attitude 
répressive pour éviter des vio-
lences comme en France. Nous 
devons faire preuve de fermeté 
contre ces fauteurs de troubles qui 
n'ont pas leur place dans notre so-
ciété.  
 

14.05  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, ik zal uw aan-

beveling opvolgen en een schriftelijke vraag indienen in verband met 
de schade. Het is belangrijk om de cijfers te kennen.  
 
Het is goed dat de identificatie is gebeurd. We hebben vandaag via de 
pers wel mogen vernemen dat ze allemaal zijn vrijgelaten. Ik hoop ef-
fectief dat hier een gepast gevolg aan zal worden gegeven, niet door u 
maar door de andere diensten. 
 
Wat ik echter betreur is dat het een gewoonte wordt dat, wanneer het 
regent in Parijs, het druppelt in Brussel. We weten ondertussen al op 
voorhand wat er hier zal gebeuren. Ik ben het met u eens dat de politie 
de situatie niet alleen aankan. Het is een en-enverhaal. Ik woon zelf in 
de rand rond Brussel en gelukkig kampen wij daar nog niet met derge-
lijke grote problemen. De problemen schuiven echter op, dat weten we. 
We zullen het moeten opvolgen. Ik kan alleen hopen dat we een op-
lossing vinden. 
 
Ik hoop dat communicatie met de jongeren mogelijk is, maar ik vrees 
ervoor. Ook lokaal merken we dat dit moeilijk loopt. We zullen duidelijk 
en krachtdadig moeten optreden, anders zal het niet bij druppelen blij-
ven en zal het ook hier regenen. 
 

14.05  Sigrid Goethals (N-VA): Je 

déposerai une question écrite pour 
en savoir davantage sur les dom-
mages occasionnés. 
 
S'il est positif que tous les individus 
aient été identifiés, il n'en reste pas 
moins qu'ils ont entre-temps été re-
lâchés. J'espère que ces événe-
ments ne resteront pas sans suite. 
 
Je déplore cette habitude qui veut 
désormais que lorsqu'il pleut à Pa-
ris, il bruine à Bruxelles. J'espère 
qu'il est possible de communiquer 
avec ces jeunes, mais ce proces-
sus peine à se mettre en place. 
Nous devrons agir avec fermeté, 
sans quoi la bruine se transformera 
en une vraie pluie.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
Le président: Chers collègues, je constate que Mme Marghem n'est pas présente.  
 

15 Question de Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "Les bandes urbaines" (55037829C) 

15 Vraag van Philippe Pivin aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "Stadsbendes" (55037829C) 
 

15.01  Philippe Pivin (MR): Monsieur le président, madame la mi-

nistre, sous la précédente législature, j'avais pu interpeller votre prédé-
cesseur, M. De Crem, sur les risques de sécurité liés aux bandes ur-
baines. 
 
À l'époque, il m'avait indiqué qu'à Bruxelles, on comptabilisait 23 
bandes surveillées par le SICAD. Il m'avait également indiqué que la 
définition même d'une bande urbaine n'était pas standardisée à l'en-
semble du pays, ce qui est assez curieux. Concrètement, c'est une 
circulaire qui prévoirait ce phénomène. Je me souviens encore que la 

15.01  Philippe Pivin (MR): Tij-

dens de vorige legislatuur deelde 
de heer De Crem mee dat er in 
Brussel 23 bendes in het oog ge-
houden werden en dat de definitie 
van een 'stadsbende' bizar genoeg 
niet gestandaardiseerd was voor 
het hele land. De cel 'stadsbendes' 
van de federale politie wijdde 
maandelijks een vergadering met 
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cellule "bandes urbaines" de la police fédérale tenait mensuellement et 
systématiquement une réunion avec le parquet dans le cadre de la sur-
veillance de ces bandes dans les grandes villes du pays.  
 
Madame la ministre, je souhaiterais pouvoir disposer d'informations ac-
tualisées. Dès lors, pourriez-vous me dire si, entre-temps, la définition 
de "bandes urbaines" a été standardisée pour les services de police? 
Au sein de la police fédérale, de combien de personnes, la cellule 
"bandes urbaines" est-elle composée? Selon quelle structuration le tra-
vail de la cellule est-il réalisé avec les autres services de la police fé-
dérale et avec le parquet? Quelles sont les procédures qui sont en 
place afin d'assurer une coopération entre cette cellule et les zones de 
la police locale? Combien de bandes urbaines sont-elles enregistrées 
dans la banque de données nationale générale de la police pour les 
cinq grandes villes du pays que sont Bruxelles, Anvers, Liège, Charle-
roi et Gand? Quelle est l'estimation du nombre de leurs membres? 
Quel est le délai d'enregistrement de ce statut de "bande urbaine"? 
Comment sont surveillées ces bandes urbaines actuellement? Com-
bien de policiers sont-ils en charge de cette mission au sein de la police 
fédérale? Quelle est la coopération existant avec le pouvoir judiciaire 
dans ce cadre? Combien de magistrats "bandes urbaines" sont-ils en 
exercice à ce jour dans le pays? 
 

het parket aan die surveillance.   
 
Werd de definitie van 'stadsbende' 
ondertussen gestandaardiseerd? 
Uit hoeveel personen is de cel 
'stadsbendes' samengesteld? Hoe 
wordt het werk van die cel ge-
stroomlijnd met dat van de andere 
diensten van de federale politie en 
van het parket? Welke procedures 
worden er toegepast om de sa-
menwerking met de lokale politie-
zones te verzekeren? Hoeveel 
stadsbendes zijn er in de Alge-
mene Nationale Gegevensbank 
van de politie geregistreerd voor 
Brussel, Antwerpen, Luik, Charle-
roi en Gent? Hoeveel leden telt 
elke bende naar schatting? Welke 
registratietermijn is er voor dit sta-
tuut van 'stadsbende' van toepas-
sing? Hoe worden deze stadsben-
des momenteel in het oog gehou-
den? Hoeveel politieagenten zijn er 
bij de federale politie met deze op-
dracht belast? Welke samenwer-
king bestaat er met de rechterlijke 
macht? Hoeveel in 'stadsbendes' 
gespecialiseerde magistraten zijn 
er op dit moment actief?  
 

15.02  Annelies Verlinden, ministre: Collègue Pivin, avant toute 

chose, il importe de faire la distinction entre une bande urbaine – qui 
est une organisation criminelle – et le statut de "bande urbaine" attribué 
à des auteurs ayant commis une des 14 infractions définies par la cir-
culaire du Parquet à au moins deux reprises, accompagnés de mini-
mum un co-auteur. 
 
Je me dois aussi de rappeler que le suivi des bandes urbaines n'est 
pas assuré au niveau national, mais davantage au niveau local, dans 
la mesure où l'on y est confronté. Par exemple, en ce qui concerne 
l'arrondissement de Bruxelles, la fonctionnalité "suivi des bandes ur-
baines" est garantie au SICAD Bruxelles et est prise en charge par 
plusieurs membres des services de police en fonction de la charge de 
travail dans cette matière et les autres. Il n'y a donc pas d'équipe spé-
cifique "bandes urbaines", mais bien un suivi permanent. 
 
Concrètement encore, pour Bruxelles, une réunion mensuelle entre 
ces membres du SICAD, les référents des six zones de police de 
Bruxelles et le parquet se tient au parquet. Un outil de suivi des bandes 
urbaines enregistrées, des auteurs ayant le statut et des infractions 
correspondant à la circulaire est réalisé par le service d'analyse straté-
gique préalablement à cette réunion. Par ailleurs, toutes les personnes 
concernées échangent régulièrement les informations nécessaires. 
 
Enfin, quant au nombre de bandes urbaines et au nombre de membres 
les composant, comme dit précédemment, il s'agit d'organisations cri-
minelles, au même titre que d'autres, et enregistrées comme telles 
dans le fichier BNG. Le délai d'enregistrement est le même que pour 
les autres infractions prévues par la directive MFO-3. 

15.02 Minister Annelies Verlin-

den: Er is een onderscheid tussen 
het begrip 'stadsbende' als crimi-
nele organisatie en als statuut dat 
toegekend wordt aan daders die 
minstens tweemaal en met ten 
minste één mededader een van de 
veertien misdrijven begingen die 
vastgelegd werden in de circulaire 
van het parket. De plaatselijke 
overheden staan in voor het toe-
zicht op stadsbendes. In het arron-
dissement Brussel is de SICAD 
Brussel daarmee belast, in samen-
werking met leden van verschil-
lende politiediensten, afhankelijk 
van hun werklast. De bendes wor-
den permanent in het oog gehou-
den, maar niet door een specifiek 
team. 
 
In Brussel komen de SICAD-leden, 
de contactpersonen van de zes po-
litiezones en het parket maande-
lijks samen. Voorafgaand aan die 
vergaderingen voert de dienst voor 
strategische analyses een analyse 
uit betreffende de geregistreerde 
bendes, daders en misdrijven met 



CRIV 55 COM 1150 05/07/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

33 

 een specifiek controle-instrument. 
Er wordt ook regelmatig informatie 
uitgewisseld. De stadsbendes als 
criminele organisatie worden gere-
gistreerd in het bestand van de Al-
gemene Nationale Gegevensbank. 
De registratietermijn is dezelfde als 
voor de andere misdrijven die in de 
MFO-3-richtlijn werden opgeno-
men.  
 

15.03  Philippe Pivin (MR): Je vous remercie pour ces précisions, 

madame la ministre.  
 
Vous le savez, avec la commission de l'Intérieur, nous avons rencontré 
il y a quelques semaines les responsables de la DAS. Je pense donc 
que le suivi de ce phénomène est plus que jamais important à mainte-
nir. Nous l'avons encore vu – vous l'avez cité, monsieur le président – 
avec les nombreux tirs, les trop nombreux tirs enregistrés, notamment 
en Région bruxelloise, dans certaines communes plus particulière-
ment, dans certains quartiers. Mais c'est un des facteurs essentiels de 
la gestion de l'espace négocié.  
 
Je ne peux donc que vous recommander de garder un œil attentif sur 
cette problématique. 
 

15.03  Philippe Pivin (MR): Het is 

van essentieel belang dat dat feno-
meen opgevolgd wordt, zoals de 
talrijke schietincidenten in het 
Brussels Gewest aantonen.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

16 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De grote drukte en het tekort aan 146 politieagenten op 
de luchthaven van Zaventem" (55037859C) 

16 Question de Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau dé-

mocratique) sur "La forte affluence et le manque de 146 agents de police à l'aéroport de Zaventem" 
(55037859C) 
 

16.01  Ortwin Depoortere (VB): Ik verwijs hiervoor naar mijn inge-

diende vraag, mevrouw de minister. 
 
In uw antwoord op mijn schriftelijke vraag meldt u dat er op de luchtha-
ven van Zaventem 146 politiemensen te weinig werken op een totaal 
van 533. Dat is een tekort van bijna 30 %. Met tot 40.000 vertrekkende 
passagiers per dag tijdens de komende zomeruittocht vreest de lucht-
havenpolitie voor problemen. Agenten signaleren dat ze al enkele da-
gen worden geconfronteerd met passagiers die met elkaar vechten 
omdat ze te lang moeten wachten bij de paspoortcontrole. De luchtha-
venpolitie in Zaventem kampt al jaren met een chronisch personeels-
tekort. Dat er op een kader van 533 personeelsleden zo een gigantisch 
tekort is weegt niet alleen op het politiepersoneel, maar ook op de rei-
zigers die op vakantie willen vertrekken. Het wordt tijd dat u met échte 
oplossingen afkomt. 
 
Om een tekort van 146 agenten weg te werken hebt u slechts 14 agen-
ten gedetacheerd die bovendien pas van de politieschool van Luik of 
Brussel komen. Dat is nauwelijks 10 % van het totale personeelstekort! 
Op welke parameters is dat aantal van 14 agenten gebaseerd? Dat is 
toch ruim onvoldoende! 
 
Waarom vaardigt u vrijwel exclusief Franstalige agenten af naar Za-
ventem? Zij zouden een “snelcursus" Nederlands krijgen? Wat moet ik 

16.01 Ortwin Depoortere (VB): À 

l'aéroport de Zaventem, il manque 
pas moins de 146 policiers sur un 
total de 533. Afin de résorber cette 
pénurie et d'accompagner l'exode 
estival, la ministre a détaché 14 
agents. Ces agents sont fraîche-
ment diplômés et ne parlent pas le 
néerlandais. Ils suivront un cours 
accéléré.  
 
Avec quel résultat? Pourquoi au-
cun agent de la réserve fédérale 
n'est-il déployé? L'aéroport de 
Charleroi connaît un excédent de 
personnel de 34 agents. Pourquoi 
la capacité de la police aéronau-
tique est-elle si mal répartie entre 
la Flandre et la Wallonie? Quand la 
ministre s'attaquera-t-elle enfin au 
problème de manière structurelle?  
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me daarbij voorstellen en hoe garandeert u dat deze Franstaligen op 
minder dan 1 maand tijd voldoende basiskennis Nederlands kunnen 
verwerven om Nederlandstaligen op professionele wijze te woord te 
staan? 
 
Waarom zet u geen agenten in van de Federale Reserve op Zaven-
tem? Is daar geen mogelijkheid dat zij op piekmomenten bijspringen? 
 
Hoe “ernstig" kan de politie haar grenscontroles uitvoeren als er té veel 
volk om te controleren is en te weinig agenten om de controles uit te 
voeren? Brengt u hiermee de veiligheid op de luchthaven niet in ge-
vaar? 
 
Uit uw antwoord blijkt ook dat er in Charleroi een personeelsoverschot 
van 34 agenten (+22 %) is? Hoe komt het dat de capaciteit van de 
luchthavenpolitie zo slecht verdeeld is tussen Vlaamse en Waalse 
luchthavens? 
 
Hoe wil u dit jaren aanslepend probleem oplossen zodat reizigers met 
een gerust hart op reis kunnen vertrekken en politieagenten op nor-
male wijze hun werk kunnen doen? 
 

16.02 Minister Annelies Verlinden: Collega Depoortere, de perso-

neelsleden van de federale politie die momenteel afgedeeld zijn, ko-
men uit de ATA-reserve, of de zogenaamde tijdelijke affectatie. Het 
gaat om personeelsleden die nog geen vaste betrekking hebben bij de 
politie. Momenteel worden uit die reserve 14 personeelsleden afge-
deeld, waarvan 1 Nederlandstalige. Zij zijn onmiddellijk beschikbaar. 
Daarnaast doet de luchtvaartpolitie een beroep op collega's van de re-
gionale luchthavens, waaronder Deurne en Oostende, om de grens-
controles in Brussel-Nationaal op piekmomenten te verzekeren. 
 
De grenscontrole wordt zodanig georganiseerd dat Nederlandstaligen 
steeds in het Nederlands kunnen worden geholpen. De Franstalige po-
litieambtenaren werken immers steeds in duo met een Nederlandsta-
lige collega van de luchtvaartpolitie van Brussel-Nationaal. De inzet 
van Franstalige inspecteurs betreft een proefproject om de grenscon-
trole in Brussel-Nationaal voorlopig tijdelijk te versterken. Na de zomer 
zal het project geëvalueerd worden. Op basis van die evaluatie kan 
dan worden beslist of en hoe het project kan worden voortgezet. 
 
Politieambtenaren van de federale reserve hebben een ander taken-
pakket en hebben de opleiding als grenscontroleur niet gevolgd. De 
beveiligingsagenten van de DAB mogen bij wet geen grenscontroles 
uitvoeren. Ze worden wel prioritair ingezet om bij grote drukte de vei-
ligheid van de passagiers te garanderen en toezicht te houden op een 
veilig en rustig verloop. 
 
Ik moet u uiteraard niet vertellen dat de personeelsleden van de lucht-
vaartpolitie een grote verantwoordelijkheid hebben bij de grenscontro-
les en dat ze steeds kwaliteitsvol werk leveren, hetgeen de passenger 
flow kan beïnvloeden. 
 
De luchthaven van Charleroi is enorm gegroeid en de luchtvaartpolitie 
kampt ook daar met een capaciteitsprobleem. Om die reden heeft de 
federale politie pasbenoemde politieambtenaren afgedeeld naar de 
luchtvaartpolitie in Charleroi, net zoals ze dat gedaan heeft in Brussel-
Nationaal. De taal is daar evenwel geen issue, aangezien de meeste 
leden van de reserve tot de Franse taalrol behoren. 
 

16.02  Annelies Verlinden, minis-

tre: Les 14 membres du personnel 
envoyés par la police fédérale sont 
issus de la réserve de l'affectation 
temporaire (ATA). Ils ne sont pas 
encore nommés à titre définitif au 
sein de la police et sont disponibles 
immédiatement. Parmi ces 14 
agents, un est néerlandophone. En 
outre, Bruxelles-National fait appel 
à des collègues des aéroports 
régionaux de Deurne et d'Ostende 
pour les contrôles frontaliers lors 
des moments de forte affluence. 
Les agents francophones 
travaillent toujours en binôme avec 
un collègue néerlandophone. Le 
recours à des inspecteurs franco-
phones est un projet pilote pour 
renforcer temporairement les 
contrôles frontaliers. Ce projet fera 
l'objet d'une évaluation après l'été. 
 
Les fonctionnaires de police de la 
réserve fédérale ont d'autres 
tâches à effectuer et n'ont pas suivi 
la formation de contrôleur fronta-
lier. Les agents de sécurité de la 
DAB ne peuvent légalement pas 
procéder à des contrôles frontaliers 
et ils sont mobilisés en priorité pour 
assurer la sécurité en cas de forte 
affluence. 
 
L'aéroport de Charleroi a connu 
une forte croissance et est lui aussi 
confronté à un problème de  
capacité. C'est pourquoi la police 
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De federale politie blijft uiteraard inzetten op de verschillende selectie- 
en rekruteringscampagnes om de luchtvaartpolitie te versterken. Met 
betrekking tot de e-gates worden in samenwerking met Brussels Air-
port Company technische modificaties doorgevoerd aan de e-gates, 
waardoor nu ook Britse onderdanen via de e-gates de grenscontrole 
kunnen passeren. In een latere fase zal die mogelijkheid ook voor 
Amerikaanse en Canadese passagiers worden gecreëerd. 
 

fédérale a envoyé des agents ré-
cemment nommés vers la police 
aéroportuaire de Charleroi. 
 
Des modifications techniques sont 
apportées aux portails électro-
niques, permettant aux ressortis-
sants britanniques de les utiliser. 
Lors d'une phase ultérieure, cette 
possibilité sera étendue aux passa-
gers américains et canadiens.  
 

16.03  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, vorige week 

gaf u op een vraag van een aantal collega’s in de plenaire vergadering 
al een soortgelijk antwoord. Uit mijn contacten bij de luchtvaartpolitie 
in Zaventem blijkt toch dat men daar niet helemaal gelukkig is met dit 
proefproject, en dan druk ik mij nog eufemistisch uit. Zeker omdat het 
gaat om net afgestudeerde politie-inspecteurs, die nog niet de kennis 
hebben en niet eens het Nederlands machtig zijn, is het moeilijk wer-
ken. Ik hoop dat men dat toch wat verhelpt. 
 
Ik volg u in uw voornemen om technologie in te zetten en meer en 
sneller werk te maken van de e-gates. Ik vertrouw daarop. Ik meen dat 
daar de sleutel ligt van een vlotte bediening voor de reizigers in alle 
luchthavens, dus niet alleen in Zaventem, maar ook in Charleroi. 
 

16.03 Ortwin Depoortere (VB): 

Selon mes contacts, la police aéro-
nautique n'est pas vraiment ravie 
de ce projet pilote, d'autant plus 
qu'il concerne des inspecteurs de 
police nouvellement diplômés qui 
ne parlent pas le néerlandais. La 
clé d'un flux plus fluide réside dans 
la mise en service des portails de 
contrôle automatique.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

17 Vraag van Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De proefprojecten voor een nieuw model van het poli-
tieonderwijs" (55037864C) 

17 Question de Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démo-

cratique) sur "Les projets pilotes visant un renouvellement du modèle d'enseignement policier" 
(55037864C) 
 

17.01  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, naast een nieuw 

financieringsmodel, waarover ik straks nog een vraag heb, is er ook 
dringend nood aan een vernieuwd model voor het politieonderwijs. 
Een jaar opleiding om inspecteur te worden is vandaag immers jammer 
genoeg niet meer voldoende om een antwoord te kunnen bieden op de 
complexe uitdagingen en verwachtingen van de samenleving. 
 
Om een vernieuwing van het politieonderwijs te kunnen bewerkstelli-
gen, wenst u een reeks pilootprojecten op te starten, waarin de opti-
male samenwerking tussen het politieonderwijs en het reguliere onder-
wijs onderzocht zal worden.  
 
Ik heb daarover een aantal vragen. 
 
Bij welke politiescholen en hogescholen zal dit proefproject lopen? Hoe 
ziet u de praktische uitvoering en de synergie tussen beide? Welke rol 
voorziet u voor beide soorten onderwijs in het proefproject? 
 

17.01  Sigrid Goethals (N-VA): Un 

nouveau modèle d'enseignement 
policier est nécessaire. La ministre 
souhaite y parvenir par le biais 
d'une série de projets pilotes impli-
quant une collaboration entre l'en-
seignement régulier et l'enseigne-
ment policier. La ministre peut-elle 
commenter cette initiative?  
 

17.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Goethals, ik heb inder-

daad op 21 maart een oproep gelanceerd tot kandidaatstelling voor 
deelname aan het pilootproject gericht op de samenwerking tussen het 
bestaande politieonderwijs en de gekende onderwijsinstellingen van 
het hoger onderwijs. 
 

17.02  Annelies Verlinden, minis-

tre: Toutes les écoles de police 
reconnues ont répondu à mon 
appel à candidatures pour parti-
ciper au projet pilote axé sur une 
coopération entre l'enseignement 
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Alle erkende politiescholen zijn op deze oproep ingegaan en hebben 
een projectvoorstel ingediend samen met erkende instellingen van het 
hoger onderwijs. Het merendeel heeft ervoor gekozen om met één ho-
geschool samen te werken, terwijl twee politiescholen ervoor gekozen 
hebben om met twee hogescholen samen te werken. Alle projectvoor-
stellen werden intussen ontvankelijk verklaard. 
 
De partnerschappen situeren zich op het vlak van kennis of maat-
schappelijke vakken die niet politiespecifiek zijn, zoals strafrecht, com-
municatie of psychologie. Daarenboven wordt door sommige politie-
scholen gekozen om binnen het kader van het pilootproject ook samen 
te werken op het vlak van pedagogische ondersteuning en de opleiding 
van docenten. De politiescholen zijn hiermee zeer professioneel aan 
de slag gegaan en volgen de pilootprojecten op aan de hand van een 
interne stuurgroep. 
 
Zelf heb ik de directrice-generaal van de algemene directie van het 
middelenbeheer en de informatie van de federale politie de opdracht 
gegeven om de pilootprojecten te coördineren, begeleiden en facilite-
ren. Het is de ambitie – zo ziet het er vandaag ook naar uit – dat de 
projecten vanaf oktober van dit jaar van start zullen kunnen gaan. 
 
Dit initiatief kadert binnen het huidige regelgevende kader. Het hoofd-
doel is dan ook lessen te kunnen trekken uit deze strategische, door-
gedreven en praktijkgerichte samenwerkingen. Voor de evaluatie van 
de projecten werd een begeleidingscomité opgericht waarin onder an-
dere vertegenwoordigers van de politiescholen, maar ook externe ex-
perten zetelen. 
 
Het is mijn intentie om uit deze proefprojecten inspiratie te halen voor 
een blauwdruk van het politieonderwijs van de toekomst. Ondertussen 
zullen we uiteraard niet stilzitten en al aan deze blauwdruk werken, 
zodat we zo snel mogelijk tot de eigenlijke implementatie kunnen over-
gaan. 
 

policier et les établissements 
d'enseignement supérieur. Toutes 
les propositions de projets de 
coopération soumises ont été 
déclarées recevables. Les parte-
nariats concernent principalement 
des domaines qui ne sont pas 
spécifiques à la police, tels que le 
droit pénal et la psychologie. Il 
existe également une coopération 
en matière de soutien pédagogique 
et de formation des enseignants. 
Les projets débuteront en octobre 
de cette année. L'objectif principal 
est de s'inspirer de ces projets 
pilotes pour ébaucher un modèle 
d'enseignement policier pour l'ave-
nir.  
 

17.03  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

uw antwoord. 
 
Laat het duidelijk zijn, ik ben absoluut voor de synergie tussen de ho-
gescholen en de politieschool. Ik denk dat dit goed is omdat er te veel 
specialisaties zijn en dat kan een perfecte samenwerking zijn. Ik kijk uit 
naar het pilootproject en naar de evaluatie. Ik hoop dat ze heel positief 
zal zijn en dat we daarmee kunnen verdergaan. 
 

17.03  Sigrid Goethals (N-VA): Je 

suis favorable à une synergie entre 
l'enseignement supérieur et les 
écoles de police. J'attends déjà 
avec impatience le projet pilote et 
son évaluation.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: De vragen nrs. 55037474C en 55037809C van mevrouw Marghem worden op haar verzoek 
uitgesteld, evenals vraag nr. 55037936C van mevrouw Pas. 
 

18 Vraag van Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De werkzaamheden rond de herziening van de KUL-
norm" (55037865C) 

18 Question de Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démo-

cratique) sur "Les travaux concernant la révision de la norme KUL" (55037865C) 
 

18.01  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, gemakshalve 

verwijs ik naar de schriftelijke versie van mijn mondelinge vraag. 
 
Op 21 maart vond het slotevent van de Staten-Generaal van de Politie 

18.01  Sigrid Goethals (N-VA): Le 

rapport final des États généraux de 
la police (SEGPOL) contient neuf 
recommandations, dont la  
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(SEGPOL) plaats. Er ontvingen hier een blauwdruk voor de toekomst 
van de politie. In het eindrapport werden er een negental aanbevelin-
gen geformuleerd waarvan de afschaffing van de bestaande KUL-norm 
en de opmaak van een nieuwe financieringswet er een was.  
 
Onder de sleutelpartners bestond er geen enkele twijfel: “De KUL-norm 
is enorm verouderd en nodeloos complex. Een nieuwe financiering 
moet een haalbare en verantwoorde verdeelsleutel bevatten, die duur-
zaam en toch flexibel genoeg is om bij te sturen waar nodig.”(1) 
 
In navolging van de SEGPOL bevraag ik u graag naar de werkzaam-
heden omtrent de nieuwe financieringswet. Hier zou naar verluid nog 
voor de zomer over gecommuniceerd worden.  
 
Graag het volgende: 
 
• Kan u meer toelichting geven omtrent de werkzaamheden voor een 
nieuwe financieringswet in navolging van de Staten-Generaal?  
 
• Wanneer zou hierover gecommuniceerd worden? Wat is de ver-
wachte tijdslijn?  
 
(1) Staten-Generaal van de politie, een politie voor de toekomst, voor 
een veiliger België: een blauwdruk, pg. 676. 
 

suppression de la norme KUL et 
l'élaboration d'une nouvelle loi de 
financement. La ministre peut-elle 
en dire plus sur la mise en œuvre 
de ces recommandations?  
 

18.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Goethals, de Staten-Ge-

neraal hebben we ook aangewend om over dit thema te spreken en 
ook na het slotevenement van die Staten-Generaal gaan de werk-
zaamheden inzake belangrijke thema’s voort, zoals het werkstuk van 
de financiering. 
 
Zo wordt er momenteel gewerkt aan een blauwdruk voor een nieuw en 
duurzaam financieringsmodel, waarbij de werkzaamheden gerelateerd 
worden aan de aanbevelingen van de multidisciplinaire commissie 
over basisfuncties en schaalgrootte. In het kader van die werkzaamhe-
den zijn twee ondersteunende onderzoeken opgestart. Een eerste on-
derzoek zal een beeld geven van de huidige financiële gezondheid van 
de lokale politiezones. Het tweede onderzoek bouwt voort op voor-
gaande onderzoeken naar een nieuwe financiële verdelingsnorm en 
heeft tot doel de meest relevante parameters te bepalen voor de ver-
deling van de federale dotatie. 
 
De resultaten van die studies worden in het najaar verwacht en zullen 
de blauwdruk wetenschappelijk kunnen onderbouwen. Dat is uiteraard 
noodzakelijk, want elk nieuw financieringsmodel moet statistisch rele-
vant en academisch onderbouwd zijn. Uiteraard zal het budgettaire ka-
der daarvan daarna kunnen worden bepaald. 
 

18.02 Annelies Verlinden, minis-

tre: Nous travaillons actuellement à 
l'ébauche d’un nouveau modèle de 
financement. Ces travaux sont liés 
aux recommandations de la 
commission multidisciplinaire sur 
les fonctions de base et l'échelle. 
Deux études ont été lancées pour 
apporter un appui scientifique à ce 
projet: une étude relative à la santé 
financière des zones locales et une 
étude relative aux paramètres les 
plus pertinents pour la répartition 
de la dotation fédérale. Les 
résultats sont attendus pour 
l'automne. Ce n'est qu'à ce 
moment-là qu'il sera possible de 
déterminer le cadre budgétaire.  
 

18.03  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, u mag van mij 

in het najaar waarschijnlijk nog een vraag verwachten over de opvol-
ging van dit dossier. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

19 Vraag van Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De functionaliteit van BE-Alert" (55037866C) 

19 Question de Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démo-

cratique) sur "Le fonctionnement de BE-Alert" (55037866C) 
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19.01  Sigrid Goethals (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de 

minister, met deze vraag wil ik even ingaan op een specifiek voorval 
waarbij de functionaliteit van het BE-Alert-systeem in vraag gesteld 
moet worden. Het gaat over een brand die plaatsvond in de gemeente 
Herent in Vlaams-Brabant in de nacht van vrijdag 23 juni, meer bepaald 
een industriebrand bij een afvalverwerkend bedrijf. Die brand produ-
ceerde logischerwijze een rookpluim die in de wijde omgeving gezien 
kon worden en veroorzaakte natuurlijk ook een zekere geurhinder. 
 
Het is in zo’n geval logisch dat de burgemeester zijn populatie wil in-
formeren met het BE-Alert-systeem. Jammer genoeg bleek er ergens 
een technische storing te zijn bij het systeem, waardoor de bevolking 
niet onmiddellijk verwittigd kon worden. Het is natuurlijk jammer dat er 
zich technische mankementen voordoen bij een dergelijk systeem, 
aangezien ik vind dat we ervan uit mogen gaan dat het te allen tijde 
functioneert. 
 
Mevrouw de minister, bent u op de hoogte van een eventuele techni-
sche panne die zich heeft voorgedaan? Kunt u verduidelijken wat er 
fout gelopen is? 
 
Menselijke fouten zijn steeds mogelijk, daar heb ik alle respect voor. 
Technische problemen kunnen optreden. Zijn de feiten al geëvalu-
eerd? Werd er al over nagedacht hoe zulke feiten in de toekomst ver-
meden kunnen worden? 
 

19.01  Sigrid Goethals (N-VA): 

Lors d'un incendie qui s'est déclaré 
dans une entreprise de traitement 
de déchets à Herent, dans la nuit 
du 22 au 23 juin, le bourgmestre a 
voulu informer la population par le 
biais du système BE-Alert. Un pro-
blème technique n'a cependant hé-
las pas permis d'y recourir.  
 
La ministre a-t-elle eu connais-
sance de cette panne? Les faits 
ont-ils déjà été évalués et une ré-
flexion a-t-elle déjà eu lieu sur la 
manière d'éviter de tels problèmes 
à l'avenir?  
 

19.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Goethals, het Crisiscen-

trum heeft alvast kennisgenomen van de acties die door de gemeente 
Herent werden genomen tijdens de nacht van 22 op 23 juni jongstle-
den. Iedere alarmeringscampagne die via het BE-Alert-systeem wordt 
gelanceerd en waarbij problemen opduiken, wordt opgevolgd en ge-
analyseerd. 
 
Het onderzoeksrapport van de technische experts toont aan dat het 
BE-Alert-alarmeringssysteem operationeel was tijdens de nacht van 22 
op 23 juni. Na de industriële brand werd aan de noodcentrale 112 
Vlaams-Brabant gevraagd om BE-Alert in te zetten om de gemeente-
lijke fase aan te kondigen en de bevolking te verwittigen. Zoals bepaald 
in het koninklijk besluit van 22 mei 2019 betreffende de lokale nood-
planning, hebben enkel de instanties die belast zijn met het alarmeren 
en informeren van de bevolking toegang tot de alarmeringsmodule in 
BE-Alert. Aangezien de noodcentrale 112 niet bevoegd is om de be-
volking te alarmeren bij noodsituaties, werd BE-Alert uiteindelijk niet 
ingezet om de bevolking te verwittigen. Na het incident luidde de offici-
ele communicatie dat er via BE-Alert geen alarmeringsbericht werd 
verzonden als gevolg van een technisch probleem. 
 
Op vrijdag 23 juni werd de gemeente Herent gecontacteerd door het 
projectteam BE-Alert van het Crisiscentrum om de ondervonden moei-
lijkheden te identificeren. Uit die uitwisseling bleek dat de procedure 
voor de effectieve inzet van BE-Alert onvoldoende was gekend. De-
zelfde dag hebben de lokale BE-Alert-verantwoordelijken alle nodige 
feedback ontvangen, zodat zij de inwoners in het vervolg beter kunnen 
alarmeren. Het projectteam BE-Alert heeft hen eraan herinnerd dat en-
kele ondersteunende diensten 24/7 beschikbaar zijn om gelijkaardige 
problemen in de toekomst te vermijden. 
 

19.02  Annelies Verlinden, 

ministre: Le Centre de crise a eu 
connaissance de cet incident à 
Herent et a analysé le problème. 
Le rapport d'enquête des experts 
techniques montre que le système 
BE-Alert était opérationnel durant 
la nuit en question. Après l'in-
cendie, il a été demandé à la 
centrale d'urgence 112 du Brabant 
flamand de recourir à BE-Alert pour 
avertir la population. Étant donné 
que seuls les organismes chargés 
d'alerter et d'informer la population 
ont accès au module d'alarme de 
BE-Alert et que la centrale d'ur-
gence 112 ne dispose pas de cette 
compétence, le système BE-Alert 
n'a pas été déclenché. À la suite de 
cet incident, il a été officiellement 
déclaré qu'aucun message n'avait 
été envoyé par le biais de BE-Alert 
en raison d'un problème technique. 
Les contacts pris avec la commune 
de Herent révèlent cependant que 
la procédure de recours effectif à 
BE-Alert était insuffisamment 
connue. L'équipe de projet BE-
Alert a informé la commune de la 
marche à suivre pour que de tels 
problèmes ne se reproduisent pas.  
 

19.03  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, zoals ik al zei, 

is het goed dat het geëvalueerd wordt en dat de eventuele misstappen 
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of fouten opgevolgd worden. Het is belangrijk dat het in toekomst wel 
functioneert. 
 
L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55037867C van de heer Raskin wordt omgezet in een schriftelijke vraag. Vraag 
nr. 55037907C van de heer Metsu wordt uitgesteld, evenals vraag nr. 55037936C van mevrouw Pas. Vraag 
nr. 55037938C van mevrouw Dierick wordt ook omgezet in een schriftelijke vraag. Vraag nr. 55037490C van 
de heer Boukili en vraag nr. 55037491C van de heer Laaouej zijn zonder voorwerp.  
 
La réunion publique de commission est levée à 15 h 52. 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 15.52 uur. 
 
  

 


